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Az MMK választási és jelöltállítási rendszere a kezdetektől  
fogva alaposan átgondolt és igen részletesen szabályozott volt.  
Kamaránk alapítása óta a jelöltállítási rendszerünkön érdem-
ben, filozófiáját tekintve egyszer változtattunk, a 2010. május 
15-i küldöttgyűlésünk alapszabály-módosításakor. Az ezt meg-
előző időszakban a választmány a mindenkori tisztújítás előtt 
öt hónappal jelölőbizottságot hozott létre, és meghatározta  
az arra a tisztújításra vonatkozó jelöltállítási elveket.

Dr. Kukai Tibor,  
a vál asz tási jelölő- 
bizot tság elnöke

A jelölési javaslatokat a kamara természe-
tes személy tagjai és a megyei kamarák, il-
letve a tagozatok közvetlenül küldték meg 
a jelölőbizottságnak. A jelöltállítási elvek 
2001-ben az alábbiak voltak:
1. a jelölt elfogadja-e a jelölést az adott 

tisztségre,
2. a jelöltek szakmai megoszlása az adott 

szakterület taglétszámával arányos le-
gyen,

3. a budapesti és vidéki jelöltek aránya 
kb. 50-50%-os legyen,

4. a vidéki jelöltek megoszlása lehetőleg 
arányos legyen a vidéki területi kama-
rák között,

5. a támogatottság mértéke (hány terü-
leti kamara, tagozat vagy egyéni jelö-
lés van a jelölt mögött),

6. az életkori arányok biztosítása,
7. a mérnöki kamarában eddig végzett 

munka,
8. a túljelölés mértéke, különösen a na-

gyobb létszámú testületeknél lehető-
leg az 50%-ot ne haladja meg,

9. egy személy csak egy tisztségre legyen 
jelölve, kivétel az alelnökjelöltek sze-
mélye, akik közül a meg nem válasz-
tottak az elnökségi tagságra vonatko-
zó listára kerülnek,

10. vezető tervező vagy szakértő mérnö-
kök és egyéb – oktatás, államigazga-
tás, ipar, hatóság stb. – területen dol-
gozó mérnökök arányos képviselete.

Lényegében ezek vagy ehhez hasonló 
jelöltállítási elvek voltak általában irány-
adók 2010-ig.

A 2009-es tisztújítás előtt igen komoly 
vita alakult ki a kamaránkban a területi 
kamarák és a tagozatok között, sok egyéb 
kérdésen túl a jelölések lebonyolítási rend-
jével kapcsolatban is. Sokan a „válság van a 
kamarában” mondattal jellemezték az ak-
kori helyzetet. Végül érzékeny kézi vezér-
léssel a jelölés és tisztújítás rendben meg-
történt, de elemi erővel tört fel az igény a 
jelölési és választási rendszerünk megújítá-
sára és alapszabályban történő rögzítésére. 

A dr. Hajtó Ödön alapító elnökünk ál-
tal vezetett bizottság, melynek tagja le-
hettem, széles körű elemzéssel, külföldi 
példákat is vizsgálva határozta meg azt a 
modellt, ami alapgondolatát, filozófiáját 
tekintve ma is érvényben van. Ez a modell 
a 2013-as és 2017-es tisztújítások jelölési 
hiányosságait korrigáló módosítások után, 
2021-ben jelesre vizsgázott. 

Mi az alapgondolat, ami meghatározza 
a tisztújításunk jelölési rendszerét? A kama-
rai törvény által definiált kettős (földrajzi 
területi és szakterületi) identitás figyelem-
bevétele a jelölési folyamatban. Nevezete-
sen a sikeres jelöléshez a jelöltnek területi  
és szakmai hovatartozása meghatározó 
személyiségein keresztül ezen szervezetek 

támogatását is egyidejűleg meg kell sze-
reznie. Ez igen komoly együttműködést, 
kooperációt igényel a megyei kamarák és 
a tagozatok között a jelölés során. Szinte 
kikényszeríti e szervezetek együttműkö-
dését a belső kamarai életünk egyik leg-
fontosabb kérdésében, a tisztújításban. Ez 
történt az elmúlt hónapokban a TEF-be tö-
mörült területi kamarák és a tagozatok jó 
része között.

Az előzőleg fel-fellángoló ellentéteket 
félretéve, engedve az alapszabály kény-
szerítő erejének, konstruktív együttmű-
ködéssel e jelölési rendszerünk eddigi leg-
szélesebb körű, intenzív kooperációjával 
sikeres jelölési folyamatot zártak le. 

Az új jelöltállítási rendszerünkben – 
melynek lényeges eleme, hogy a választási 
jelölőbizottságnak nincs hatása a jelöltál-
lítás összetételére – a fentebb idézett je-
löltállítási elvek érvényesülését a rendszer 
maga nem tudja biztosítani. 

Talán érdemes azon elgondolkodni, 
hogy egy következő módosítás során ezen 
jelöltállítási elvek érvényesülését (melyek 
ma is helytállóak) hogyan lehetne alapsza-
bályi előírással a megyei és tagozati szer-
vezetekre bízni. 

Remélem, hogy a jelenlegi alapszabályi 
jelölési rendszerünk kisebb finomítások-
kal még jó néhány tisztújítási cikluson át 
szolgálni fogja az MMK törvényi megfogal-
mazása szerinti kettős identitású, zavar-
mentes működését, és hozzájárul a kettős 
szervezeti működést irányító legalkalma-
sabb tisztségviselők kiválasztásához, ezál-
tal az MMK jövőbeni sikereihez. 

A megválasztásra kerülő jelöltjeink fi-
gyelmébe ajánlom a fenti gondolatokat, 
és sok sikert kívánok nekik a tisztségeik-
ben végzett munkájukhoz! 

A jelöltállítási rendszer működése: jeles
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A 2021-es kamarai választás jelöltlistáját elemezzük néhány releváns adat – például  
a területi megoszlás vagy épp a szakmai hovatartozás – vonatkozásában. Ahol csak lehet, 
bemutatjuk az elmúlt négy tisztújítás hasonló adatait is, ezzel is megvizsgálva a választási 
jelölőbizottság elnöke, dr. Kukai Tibor cikkében felvetett kérdést: vajon a 2010-ben 
megújított és azóta már háromszor is alkalmazott jelölési szabályok mennyire tükrözik 
vissza a 2010 előtti jelölési elveket, és általában véve a kamarai tagok arányát?

Jelöltek száma
A 2021. évi jelöltlistára – nem számítva azt az esetet, ha egy jelölt 
az elnöki, alelnöki, illetve elnökségi tagi jelöltség közül többet is 
elfogad – mindösszesen 46 jelöltet tudott felvenni a választási je-
lölőbizottság. Ez egyértelműen meghaladja az elmúlt két, hason-
ló szabályok szerint lezajlott jelölés adatait (42 és 41 fő), de vala-
melyest így is elmarad a 2009-es, még korábbi szabályok szerint 
lebonyolított tisztújítás 55 jelöltjétől. Az egyes tisztségcsoportok 
jelöltszámában sem látható érdemi eltérés az elmúlt évek trend-
jétől, így 2 elnökjelölt, 5 alelnökjelölt, 18 elnökségi tagjelölt, va-
lamint 10 felügyelőbizottsági és 11 etikai-fegyelmi bizottsági tag-
jelölt közül választhatják majd ki a küldöttek a következő négy év 
tisztségviselőit. A szavazások eredményétől függően – az alapsza-
bálynak és az elmúlt évek gyakorlatának megfelelően – az alelnöki 
lista kiegészül majd a meg nem választott elnökjelölttel, illetve az 
elnökségi tagjelöltek listája azokkal a meg nem választott alelnök-
jelöltekkel, akik ezt a pozíciót is vállalták.

Területi megoszlás
A jelöltek területi megoszlása során elsősorban a budapesti és Pest 
megyei, illetve a vidéki jelöltek arányát vizsgáltuk. Ebből a szem-
pontból a 2021. évi jelöltállítás lényegesen arányosabb, mint az el-
múlt két tisztújítás, nagyjából a 2009-es választással megegyezőek 

az adatok, bár az egész tagság területi kamarai hovatartozását így 
sem tudják teljes mértékben tükrözni a jelöltek, ami a jelölési rend-
szer sajátosságaiból fakad.

Érdekes tények:
• Nincs olyan területi kamara, amelynek legalább egy jelöltje ne 
került volna fel a jelöltlistára az elmúlt négy jelölés során.
• A 19 területi kamarából 14 mind a négy tisztújításon adott leg-
alább egy jelöltet.
• Egy-egy évben legfeljebb 3 olyan területi kamara volt, amelynek 
egy tagja sem került fel a listára az adott választáson. (2021-ben 
két ilyen kamara van.)

Terület, szakág, funkció, életkor

Jelöltlista számokban
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Szakmai megoszlás
A jelöltek szakmai hovatartozását négy csoport szerint vizsgáltuk: 
építőmérnökök (ideértve a mérnöki kamarákban tag építészmér-
nököket is), gépészmérnökök, villamosmérnökök, illetve a ne-
gyedik kategóriába az előbbi három csoportba nem besorolható 
szakterületen végzettséget szerző és mérnöki szakmát gyakor-
ló tagok (például közlekedésmérnökök, bányamérnökök, vegyé-
szek stb.) kerültek. 

A 2021. évi jelöltlista ebből a szempontból már korántsem ne-
vezhető kiegyensúlyozottnak. A tagság ma már kevesebb mint 
40%-át adó építőmérnökök teszik ki az összes jelölt 63%-át, míg 
a többi csoportba tartozó jelöltek a teljes tagságban mért rész-
arányukhoz képest jóval kevesebben vannak. Ráadásul az elmúlt 
négy választás adatai alapján a jelöltek szakmai megoszlása egy-
re kevésbé tükrözi a tagságot. Míg 2009-ben – a kamarai tagok  
akkori megoszlásához képest – reprezentatív volt a jelöltek listá-
ja, addig a későbbi években ez folyamatosan eltolódott az építő-
mérnökök felé. 

Érdekes tények:
• Bár a jelöltek szakmai tagozati hovatartozása a többes tagozati  
tagság miatt csak nehezen vizsgálható, néhány tendencia így 
is megfigyelhető: a jelöltek között a legtöbben (18 fő) az Építési  
Tagozat tagjai, őket követi a Tartószerkezeti Tagozat (12 fő), az 
Épületgépészeti Tagozat (11 fő) és a Közlekedési Tagozat (10 fő).  
Összesen 6 olyan tagozatot is találhatunk, amelyet egyik jelölt sem 
képvisel a jelöltlistán – ezek jellemzően a legkisebb taglétszámú 
tagozatok közül kerültek ki. 

Korábbi betöltött funkció
A tisztújítások alkalmával mindig fontos kérdés volt, hogy a tiszt-
ségviselők köre mennyire tud megújulni, hány olyan jelölt van, aki 
eddig is betöltött valamilyen funkciót, illetve hányan vannak azok, 
akik új jelöltként jelentkeztek az adott feladatra. E tekintetben azt 
láthatjuk, hogy a 2021-es választás az előző tisztújításokhoz ké-
pest szignifikáns különbséget mutat, rekordalacsony a jelöltséget 
vállaló régi tisztségviselők aránya, illetve ezzel párban a koráb-
binál lényegesen magasabb azoknak a jelölteknek az aránya, aki 
eddig nem vállaltak tisztséget az országos kamarában. Ezzel ösz-
szefüggésben megjegyezzük, hogy a vizsgálat során kifejezetten 
az országos tisztségeket, illetve azok korábbi betöltését vettük fi-
gyelembe, vagyis nem foglalkoztunk azzal, hogy a jelölt a területi 
kamarájában, illetve a szakmai tagozatában betölt vagy korábban 
betöltött-e valamilyen funkciót, ami egyébként minden tisztújítás 
során szinte minden jelöltre igaz volt korábban és a mostani vá-
lasztás során is.

Életkor
Az elmúlt években a Magyar Mérnöki Kamara többször is zászlóra 
tűzte a fiatalítás jelszavát. Egy-egy területi kamaránál, helyi szin-
ten, vagy akár egy-egy szakmai tagozaton belül ígéretes kezde-
ményezések és programok voltak, több szervezetnél működik ki-
fejezetten fiatal mérnököket tömörítő szakosztály vagy csoport. 
Ugyanakkor az egész szervezetrendszert érintő, érdemi javulást e 
tekintetben nem sikerült elérni. A tisztújítások adatait vizsgálva is 
azt mondhatjuk, hogy egyelőre kicsi, biztató lépéseket lehet lát-
ni: a 2009 és 2021 között eltelt 12 év alatt a tisztségviselő-jelöltek 
átlagéletkora gyakorlatilag változatlan maradt. A 2009-es 60,91 
éves átlag mára mindössze néhány tizeddel, 61,22-ra nőtt, miköz-
ben a teljes tagság átlagéletkora folyamatosan emelkedett (jelen-
leg 56,7 év).

Érdekes tények:
• Az idei tisztújításon szerepel az elmúlt négy választás legidősebb, 
valamint a harmadik legfiatalabb jelöltje is.
• A 2017. évi választás után idén is kilenc 50 évesnél fiatalabb jelölt 
szerepel a jelöltek listáján. Ez a korábbi évekhez képest rekordnak 
számít, előtte 2009-ben öt, 2013-ban pedig mindössze kettő ilyen 
korú jelölt volt.
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Hogyan gondolkodnak az el-
nökjelöltek a kamara jövőjéről? 
Milyen célokat és utakat látnak 
a köztestület előtt? Szőllőssy  
Gáborral és Wagner Ernővel 
ambíciókról, mozgástérről, ér-
dekérvényesítésről és együtt-
működésről beszélgettünk.

Dubnic zk y Miklós

– Mi ambicionálta önöket arra, hogy 
vállalják a jelölést az elnöki tiszt-
ségre?
Wagner Ernő: Tulajdonképpen nekem volt 
két jelöltem erre a tisztségre, egy budapes-
ti és egy vidéki kolléga, akiket kiemelkedő 
szervezeti kultúrával rendelkező vállalko-
zás, intézmény vezetőjeként, illetve volt 
vezetőjeként ismerhettünk. Ugyanakkor 
többek és általam is nagyra becsült mérnö-
kök ösztönzésére döntöttem e megtisztelő 
felkérés elfogadásáról.
Szőllőssy Gábor: A kamarában dolgozom 
2003 óta, így nagyon sok tapasztalatra 
tettem szert a feladatokkal, a szervezet-
ben részt vevők kapcsolataival és annak 
szervezésével kapcsolatban. Az elmúlt 
két évben lefolytatott különböző viták és 
megbeszélések tapasztalatai is megerősí-
tettek abban: segíthetek, hogy a kamara 
egy együttműködésen alapuló, nyugodt 
formában tudja folytatni a munkáját. 

– Hogyan épülhet tovább a mérnökök 
köztestülete, melyek azok az aktivitá-
si területek, ahol erősítésre, sebesség-
váltásra lenne szükség? 
Szőllőssy Gábor: Az alapítók jól határozták 
meg azt, hogy a kamarának a területi szer-

vezetek és a szakmai tagozatok egyenran-
gú együttműködésével kell építkeznie. Ez 
valamennyi feladatunkra vonatkozik, le-
gyen az a jogosítás vagy tanúsítás, a mér-
nökség érdekérvényesítése vagy a minő-
ségbiztosítás. Elsősorban éppen ezen a 
területen kell az aktivitásunkat jelentősen 
növelni, mert az érdekérvényesítés, a tár-
sadalmi elismertség növelésének kulcsa a 
határozott fellépés a mérnöki tevékenység 
minőségbiztosítása érdekében. Ezzel egy 
időben jelentősen javítanunk kell a belső 
és a külső kommunikációt.
Wagner Ernő: Mindenekelőtt örülök, hogy 
a sebességváltás terminológia visszakö-
szön a kérdésben. Ezt magam is használ-
tam korábban azzal, hogy az én képze-
letbeli váltóm automata, ahol a haladás 
nemcsak a vezetőn múlik. Azonban az én 
„autóm” még zöld rendszámos is, mert 
meggyőződésem, hogy a társadalom egy-
re erőteljesebben megfogalmazza a fenn-
tarthatóság igényét. Ezért alapvető, hogy 
mi mondjuk meg azt, mi a zöld. Minden-
nek meghatározásához leginkább a mér-
nökök értenek. Ennek okán meggyőződé-
sem, hogy e folyamat élére kell állnunk. 
Mindezzel olyan társadalmi elismerésre 
tehetünk szert, amelyre már régóta vá-
runk, tétlenséggel azonban elérhetetlen 
a cél. Ehhez a tevékenységünkhöz egy kor-
szerű szervezeti kultúrával rendelkező ka-
marát kell megteremtenünk. Továbbá fi-
nomhangolni kell a szakmagyakorlásunk 
szabályozásának, kontrolljának kérdését, 
mert ez hatással van a munkánk minősé-
gére. A minőség pedig alappillére a kívánt 
társadalmi megbecsülésnek. A kommuni-
kációnk frissítésre szorul, a se füle, se far-
ka mondatok, „az innovációt meg kell ol-
danunk” típusú lózungok, valamint a régi 
párttitkárokra emlékeztető minden máso-
dik mondatban megnyilvánuló miniszteri, 
főpolgármesteri, államtitkári pajtáskodá-
sok csak a hitelességünket teszik próbára. 

– Mindketten részt vettek az alap-
szabály-előkészítő bizottság mun-

Beszélgetés az MMK elnökjelöltjeivel

Merre tovább, mérnöki kamara?
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kájában. Összefoglalnák röviden, va- 
lójában miért is van szükség új „alap-
okmányra”?
Wagner Ernő: A már említett fenntartha-
tó fejlődés a tervezett alapszabály pream-
bulumába került. Ebből is látszik, hogy 
számtalan olyan korszerűsítés került e 
dokumentumba, amelynek részletezé-
sére itt nincs mód, de meg kell említeni a 
szakmaiságon alapuló világos szabályok, 
kiszámíthatóság, az alulról építkezés kö-
vetelményeinek megfogalmazását, ahol 
szerepel a tagozatok és a területi kamarák 
szerepe, önkormányzatisága, de együtt-
működése is. De az okot egy napi példával 
is megvilágíthatom. Jelenleg az érvényes 
tisztségviselés-jelölés érdekében a Szeré-
mi út 4. alatti székhellyel rendelkező tago-
zatnak el kell mennie a postára és fel kell 
adnia levélben a jelölés dokumentumait a 
Szerémi út 4.-be.
Szőllőssy Gábor: Úgy gondolom, nem új 
alapszabály kell, a meglevőt kell a mai kor 
elvárásaihoz alakítani, és az elmúlt hu-
szonöt év tapasztalatai alapján a kamara 
szerveinek kapcsolati rendszerét, a dön-
tések előkészítését, és nem utolsósorban 
a belső információáramlás szabályozását 
megfogalmazni. 

– Mikor lesz/lehet az MMK-nak új 
alapszabálya?
Szőllőssy Gábor: Sokak közreműködésé-
vel, az AEB több mint egyéves munkájával 
egy vállalható alapszabály-tervezet szüle-
tett. Ezt át kell tekinteni, és úgy gondolom, 
a lehető legsürgősebben a küldöttgyűlés 
elé kell terjeszteni. Ettől teljesen függet-
lenül folytatni kell a már megkezdett és a 
küldöttgyűlés által tavaly elhatározotta-
kat, különösen a tagozatok megfelelő fi-
nanszírozása érdekében.
Wagner Ernő: Ha megválasztanak, min-
dent megteszek annak érdekében, hogy 
2021 őszén egy rendkívüli, csak ezzel 
foglalkozó küldöttgyűlés elfogadja az új 
alapszabályt. Ennek érdekében meggyő-
ződésem, hogy a küldöttek előzetes meg-
keresésével a jelenleg még fennálló al-
ternatívaként megjelenő szabályozási 
helyeket szignifikáns többség esetén szű-
kíteni lehet, ezáltal az „alkotmányozó” kül-
döttgyűlés hatékony tud lenni.

– És mi a helyzet az idén immár 25 
éves kamarai törvénnyel, ez is kor-
szerűsítésre szorul?

Wagner Ernő: Alapvetésnek tartom, hogy 
hangsúlyváltás történjen. A jogszabály-
módosításnak a mérnökökről kell szól-
nia, nem leszűkítve azt tervezői, szakértői 
tevékenységre. Ne azon kevés, felsőfo-
kú végzettséggel nem rendelkező felelős 
műszaki vezető nyilvántartottságával ér-
veljünk, mert józanul senki nem gondol az 
ő kamarai tagságukra. Szerintem a mérnök 
műszaki ellenőröknek és műszaki vezető-
nek a kamarában a helyük. Gondoljunk ar-
ra, hogy a műszaki ellenőrök, ha nem köti 
őket etikai korlát, akkor igen meg tudják 
keseríteni a mérnök életét. A minap pa-
naszkodott az egyik kollégánk arról, hogy 
a kész tervét hányszor és hányszor kérik át-
dolgozni. Én hiszem azt, hogy egy kama-
rai tag műszaki ellenőr inkább képes egy 
ilyen helyzetben független mérnökként 
viselkedni, mint ahogy az államigazgatás 
mérnök szereplőire is ráférne ez a gondo-
latiság. Összegezve, bízom abban, hogy 
előbb-utóbb létrejön egy integráló mér-
nökkamarai törvény. Azonban az is fontos, 
hogy nehogy a kezdeményezésünk a visz-
szájára forduljon.
Szőllőssy Gábor: Nagyon fontos lenne, ha a 
kamarai törvény is tükrözné azt a régi kéré-
sünket, amit újra és újra elő kell vennünk, 
hogy szabályozza a „mérnök” cím hasz-
nálatát, és teremtse meg a mérnöki tevé-
kenységek szabályozásának alapjait. Még 
ha nem is lehet minden területen „szabá-
lyozott szakmaként” jogosultsághoz kötni 
a mérnök önálló munkáját, de nyilvánva-
lóvá kell tenni a kamara felhatalmazását – 
sok minden egyéb mellett – a mérnök tevé-
kenységének minősítésére, tanúsítására is.

– Hogyan lehetne erősíteni szakmai 
önkormányzatunk közéleti megjelené-
sét, súlyát és mozgásterét a kormány-
zati intézkedések előkészítésében?
Szőllőssy Gábor: Ez egy többrétű feladat. 
A kamarának szakmailag megalapozot-
tan, egyértelműen kell hallatnia a hangját 
a mérnöki tevékenységet érintő minden 
döntésben, a gazdasági, területfejlesztési, 
a műszaki felsőoktatással kapcsolatos kér-
désekben. Nem egyszerű, de el kell érnünk, 
hogy a kormányzati intézkedések, a jogal-
kotás során ne csak egy legyünk az utólag 
véleményt adók között, hanem már az elő-
készítésben is részt vegyenek a képviselő-
ink. Ez csak a területi kamarák, a tagozatok 
és az országos kamara szoros együttműkö-
désével valósítható meg.
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Wagner Ernő: Határozott, megalapozott 
és közérthető álláspontok kialakításával, 
azok következetes képviseletével. Ha meg 
vagyunk győződve az igazunkról – és itt 
szerepe van a többes számnak –, akkor ha 
kiküldenek az ajtón, visszamegyünk az ab-
lakon. El kell fogadnunk, hogy ha csak szi-
gorúan szakmai ügyekben nyilvánulunk 
meg, akkor elszigetelődünk. Egy társadal-
mi szervezetnek társadalmi szervezetként 
kell megjelennie. Ha nem így teszünk, hi-
ába várjuk a sült galambot, marginálisak 
leszünk. A mérnöktársadalomnak be kell 
kapcsolódnia a társadalmi felelősségvál-
lalás rendszerébe. Ezért is említettem, 
hogy álljunk a fenntartható fejlődés te-
matizálásának élére, mert ellenkező eset-
ben a hazai vízlépcsőzés tragikus sorsá-
ra jutunk. Nem árt emlékezni arra, akkor 
az ellenző zöld mozgalmak paradox mó-
don a szenes erőműveket említették reá-
lis alternatívaként. Ami a kérdés másik fe-
lét illeti, ha a társadalom jobban elismer 
minket, akkor az a kormányzati intézkedé-
sekben is vissza fog tükröződni, de addig is 
élni kell a jogszabályok véleményezésé-
nek jogosítványával. Talán nem tűnik sze-
rénytelenségnek, ha úgy vélem, hogy eb-
ben van rutinom, természetesen, mint sok 
kollégámnak. Pragmatizmus, de egyenes 
gerinccel, ez lehet az utunk. 

– Mikor fogják a tagok közelebb érez-
ni magukhoz a kamarát?
Wagner Ernő: Még a világ egyik legcini-
kusabb pszichológusa, a hírhedt stanfor-
di kísérlet kiötlője, Philip Zimbardo is azt 
vallotta, hogy természetünknél fogva 
társas lények vagyunk, igyekszünk cso-
portokhoz tartozni. Azt kell megmutatni 
a tagjainknak, hogy mi legyünk az a cso-
port, és ez alá kell rendelni minden te-
vékenységünket. Közösséget kell építe-
nünk. Mostanság kamaránkban sajnos 
szitokszó lett a bográcsozás, nem kelle-
ne leszólni a bográcsozást, hiszen közös-
séget alakítani szerintem bogrács mellett 
lehet, és nem a fine dining sznobizmusa 
mellett. Területi kamaránknál tapasztal-
tam, hogy az önköltséges, akár többna-
pos szakmai útjaink milyen sikeresek és 
mennyire várják ezeket a tagok. Ráadásul 
nem egy szakcég még részt is vállalna a 
szervezésben az elkötelezettség elvárása 
nélkül. Meghatározó jelentőségű volt szá-
momra például a háromnapos Greenbuil-
ding programunk. 

Szőllőssy Gábor: A kamarának olyan szol-
gáltatásokat kell biztosítania tagjainak, 
amelyekkel a versenyképességüket tudja 
javítani. Ennek egyik formája – ami egyéb-
ként a kamara jövője –, hogy tanfolyamhoz 
és vizsgához kötött, szakmailag is értékes 
módon tanúsítvánnyal igazolja a résztve-
vők tudását, ugyanakkor hangsúlyozva, 
hogy a kamara – etikai szabályzatával – a 
minőségbiztosításban is szerepet játszik. 
Ennek ma már vannak jó példái – beruhá-
záslebonyolítás, korrózióvédelem, klíma-
szakértő –, de ezt folytatni kell.

– Mit mondanának egy fiatal mér-
nöknek, a jogosultság megszerzésén 
túl miért érdemes belépnie a mérnö-
ki kamarába? 
Szőllőssy Gábor: A közösséghez való tar-
tozás ma nem divat. Az egyetemi oktatás 
mai rendszerében nem alakulnak ki „tan-
körök”, összetartó csoportok. Éppen ezért 
a kamarának állandó kapcsolata kell hogy 
legyen az egyetemekkel, a hallgatói szer-
vezetekkel, kollégiumokkal, és már a fiatal 
mérnökök számára is elérhetővé kell ten-
nie a szakmai fejlődésüket segítő rendez-
vényeket, konferenciákat.
Wagner Ernő: Nem tennék különbséget 
pusztán a kor alapján, hiszen minden mér-
nök kamarája akarunk lenni. A különbség 
csupán annyi legyen, hogy a fiatalokhoz a 
fiatalság hangján kell szólni. Hiszem, hogy 
a mi területi kamaránknál meg is találtuk a 
hívószót, hiszen 2017-től több mint tíz szá-
zalékkal nőtt a létszámunk. Tagjaink elérik 
a szabványokat, érdeklődésre számot tevő 
szakmai és interdiszciplináris programokat 
kapnak. Nagy sikere volt a Duna Kör vs. mű-
egyetemi tanár vitának a vízgazdálkodás-
ról, ilyen volt a magyar olimpiai csapat ve-
zető pszichológusának előadása is. Sajnos 
a jelenlegi helyzet megfosztott minket at-
tól, hogy újabb, érdeklődésre számot tartó 

programokat szervezzünk. Szakmaiság és 
emberiesség csak együtt lehet hatékony. 
Összegezve: nem beszélnék, hanem cse-
lekednék.

– Amióta csak létezik a köztestület, 
mindig előkerül a mérnökség társa-
dalmi-közéleti megbecsülésének hiá-
nya. Látnak ebben bármiféle előrelé-
pési lehetőséget? 
Wagner Ernő: Örültem, hogy a legutóbbi 
Mérnök Újságban megjelent a Miért hagy-
tuk, hogy így legyen? című írás. Ez szelle-
miségében hasonló a megyei kamaránk 
honlapján olvasható elnöki köszöntőm-
mel. Egyébként Hajtó Ödön alapító elnök 
is arra biztatott, hogy az ott leírtakat te-
kintsem programomnak. Mindezek érvé-
nyesítése egy szükséges, de nem elégsé-
ges lépése a céljaink felé vezető úthoz. 
Az valahogy még sincs rendben, hogy az 
általunk tervezett vagy megvalósított lé-
tesítmények ünnepélyein háttérbe szorí-
tanak minket. Nem azt várom, hogy a pa-
rádéban vegyünk részt, hanem azt, hogy 
helyén kezeljük a dolgokat. Nem az a le-
gény a gáton, aki el tudja költeni a pénzt, 
hanem az, aki abból képes sikeresen alkot-
ni. Ezért meg kell fogalmazni az igényün-
ket arra, hogy a munkánkról méltóképpen 
megemlékezzenek. Mondanék azonban 
egy saját példát is, a somogyi mérnökök 
rendre nyernek vagy jól szerepelnek – az 
ügyvédeket, bírókat és más értelmiségi 
csoportokat megelőzve – egy évenként is-
métlődő szellemi megmérettetésen, emi-
att nálunk már a közéleti megbecsüléssel 
egyre kevesebb a gond.
Szőllőssy Gábor: Ebben nagy szerepe van 
a mérnökök passzivitásának is. Számomra 
nagy csalódás volt, hogy amikor az angol ICE 
és a TMSZ együttműködésében meghirdet-
tük a Tierney Clark-díjat, alig volt pályázó, 
többeket – kiváló létesítmények tervezőit, 
kivitelezőit – csak nehezen vagy egyáltalán 
nem lehetett a részvételre rábeszélni. Ki 
kell lépnünk ebből a helyzetből, a Mérnök 
Újságnak, a különböző internetes megjele-
néseknek nagy szerepe lehet a mérnöki te-
vékenység bemutatásában. El kellene érni, 
hogy a mérnöki tevékenység elismerésé-
re is álljon rendelkezésre hasonló díj, mint 
ami évtizedek óta az építészek számára biz-
tosítva van. Nagyon jó előrelépés, hogy ma 
már az „Építőipari Nívódíj” nemcsak épüle-
teket, hanem egyéb mérnöki létesítménye-
ket is bemutat és díjaz.

Az érdekérvényesítés,  
a társadalmi elismertség 
növelésének kulcsa a ha-
tározott fellépés a mér-
nöki tevékenység minő-
ségbiztosítása érdekében. 

Szőllőssy Gábor
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– Jó pár jelölt bemutatkozó anyagá-
ból visszaköszön, hogy XXI. száza- 
di szolgáltató kamarát kell létrehoz-
ni. Értelmezésükben mit jelent ez a 
vízió? 
Szőllőssy Gábor: Korábban volt erről szó. 
A kamara jövője a versenyképességet növe-
lő tanúsítások, továbbképzések és a tagok 
számára biztosítható különböző kedvez-
mények rendszerében van. Ehhez azonban 
jelentősen fejlesztenünk kell a kommuni-
kációt, a területek és tagozatok, végső so-
ron a tagság információkkal való ellátását.
Wagner Ernő: A bemutatkozó anyagom-
ban minőségjelző nélkül említettem a XXI. 
század kamaráját. A konkrét kérdésre a vá-
laszomat már implicit módon megadtam. 
Mindemellett kiemelten fontosnak tartom, 
hogy rohamléptekkel megvalósuljon a tel-
jes körű e-ügyintézés szervezetünkben, és 
ez kellően népszerű is legyen tagjaink kör-
ében. A „mérnökkereső” szolgáltatás pél-
dául egy remek XXI. századi szolgáltatás, 
gondolat volt. Kár, hogy nagyjából elhalt az 
elmúlt években, pedig jobb sorsra, tovább-
fejlesztésre érdemes.

– Mit gondolnak, lezárulhat végre- 
valahára a 266-os kormányrendelet 
módosítása körüli, hosszú ideje húzó-
dó egyeztetési folyamat, egyáltalán 
mi lehet a minősítés vs. tanúsítás ver-
senyképességi kérdés jövője a kama-
rában?
Wagner Ernő: A kormányrendelet több 
sebből vérzik. Sajnos a mi jelenleg érvé-
nyes módosítási javaslatunk is ellentmon-
dásos. Meggyőződésem, hogy valamennyi, 
bennünket érintő jogosultságnak egysé-
ges szerkezetű jogszabályban kell megje-
lennie. A hatályos jogi szabályozás szerint 
míg a jogosultság lehet alkalmassági felté-
tel, addig a tanúsítás, minősítés legfeljebb 
csak értékelési szempont egy versenyben. 
Az a tapasztalatom, hogy a túlzott tagozó-
dás – bár pillanatnyilag csábító perspektíva 
– valójában sok veszélyt rejt magában. Pél-
dául a szakvélemények jelentős részét meg 
lehet támadni kompetenciavétség miatt, 
„mert hogyan gondolja egy épületszerke-
zeti szakértő, hogy egy fal repedéséről vé-
leményt alkot, mert ezt csak tartószerke-
zeti tehetné”. Mindeközben egy garázsról 
van szó a hátsó udvarban. Azt is gondolom, 
minden mérnöki szakterület mindenfajta 
jogosítványa kiadására a mi köztestületünk 
legyen felhatalmazva. Egyes minisztériu-

mok erős érdekérvényesítő képessége mi-
att ne lehessenek ez alól kivételek.
Szőllőssy Gábor: A különböző mérnöki 
tevékenységeket nemcsak az építőipar-
ral kapcsolatos „266-os” rendelet, hanem 
több más, kamarai tagjainkat is érintő, kü-
lönböző jogosultsági rendelet is szabá-
lyozza. Ezért szükséges a mérnöki cím és a 
mérnöki tevékenység alapjainak törvényi 
szabályozását is rendezni, ezeket a külön-
böző rendeleteket azonos szintre hozni. Az 
építőiparra vonatkozó jogosultsági rende-
let MÉK-kel egyeztetett változata hosszú 
idő óta a Miniszterelnökségen van, sajná-
latos, hogy az ezzel kapcsolatos egyezte-
tésekről eddig semmilyen konkrét tájékoz-
tatást nem kaptunk. Véleményem szerint a 
kamara jövője mindenképpen a tanúsítá-
sok rendszerének kialakításában van, eze-
ket a meglevő jogosultsági rendszerekhez 
hasonló, pontos feltételek meghatározá-
sával kell kialakítanunk.

– Ha már szóba került a jövő, vajon 
mi lehet a kamarai továbbképzések 
jövője?
Szőllőssy Gábor: A továbbképzések rend-
szerét felül kell vizsgálnunk. Teljesen ér-
telmetlen a jelenlegi szabályozás az 
ötévenként egyszeri kötelező jogi tovább-
képzéssel, hiszen a szakmát érintő rende-
letek nem ötévenként változnak egyszer, 
hanem évenként ötször. Alapvető, hogy 
erről minél pontosabb és hasznosítható in-
formációkkal lássuk el a szakmát gyakor-
ló mérnököket. Alapvető tagozati feladat 
ugyanakkor a szakmai ismeretek, a korsze-
rű új megoldások ismertetése, a tananya-
gok készítésének anyagi lehetőségeit és 
azok fejlesztésének a feltételeit is biztosí-
tani kell. A járványveszély csökkenésével 
és megszűnésével a továbbképzés remél-
hetően vissza tud térni a kontaktórás és 
online megoldások párhuzamos alkalma-
zására, mert a szakmai közösség számára 

a személyes találkozás lehetőségének biz-
tosítása rendkívül fontos.
Wagner Ernő: A továbbképzéssel kapcsola-
tos elképzeléseimet már több fórumon ki-
fejtettem. A fontosságát nem vonom két-
ségbe, azonban meggyőződésem, hogy a 
tematikáján változtatni kell. A jogi képzés 
ebben a formájában nem szolgálja kellő-
képpen az érdekeinket. Míg a szakmai kép-
zést legalább egynegyed arányban el kell 
mozdítani az interdiszciplinaritás irányába. 
Meggyőződésem, hogy a jó mérnök a mű-
velt mérnök. Számomra természetes, hogy 
okleveles építőmérnökként a tőlem telhe-
tő módon épületgépészeti, energetikai, 
környezetvédelmi és nem utolsósorban 
gazdasági témákat is megismerjek. Ezt so-
sem bántam meg. Itt egy „földhözragadt” 
témát is megemlítek. A tagozatok aktivitá-
sát fokozni kell (persze tisztelet a kivéte-
leknek) az új, a legkorszerűbb ismereteket 
adó törzsanyagok kidolgozásában, kidol-
goztatásában, amelyhez természetesen a 
megfelelő anyagi forrásokat is meg kell te-
remteni, hiszen Puskás Öcsi is megmondta 
annak idején: Kis pénz…

– Az alapítók egykor azt határozták 
meg, hogy a területi kamarák és a 
tagozatok egyenrangú együttműkö-
désével kell a kamarának tevékeny-
kednie, a „minden mérnök kamarája” 
mint legfontosabb cél elérése érdeké-
ben. Így van ez még?
Wagner Ernő: Röviden válaszolva, így van 
ez még, hiszem azt, hogy így is lesz, sőt így 
is kell maradnia.
Szőllőssy Gábor: Egyértelműen igen. En-
nek több oka is van, hiszen nagyon fontos, 
hogy azok a mérnökök, akik nem a rende-
letekben meghatározott, kötelező tag-
sághoz kötött munkát végzik, akár az épí-
tés területén a különböző hatóságoknál, 
vagy más, ipari területen, a mérnökök kö-
zösségéhez tartoznak, ezt mindig hangsú-
lyoznunk kell. Ugyanakkor a jogosultságok 
változó rendszerében, a tanúsítványi rend-
szerrel folyamatosan tudjuk tagjaink érde-
keit képviselni, a mérnöki tevékenység mi-
nőségét biztosítani.

– Hány ciklusra terveznek? 
Szőllőssy Gábor: Attól függ, hogy miként 
alakul a bizalom és az együttműködés.
Wagner Ernő: A válaszom: határozottan 
közbizalomfüggő. Aztán lehet, hogy most 
egyet mondok, és kettő lesz belőle.

Ha a társadalom  
jobban elismer minket,  
ez a kormányzati  
intézkedésekben is  
vissza fog tükröződni. 

Wagner Ernő
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Szőllőssy Gábor

Az MMK alapszabály-előkészítő bizottságának társelnökeként az 
elmúlt több mint egyéves munka, a bizottságban és egyéb fóru-
mokon elhangzott megbeszélések és viták alapján úgy látom, 
a kamara alapítói helyesen határozták meg, hogy a területi kama-
rák és a tagozatok egyenrangú együttműködésével kell a kamará-
nak működnie, a legfontosabb cél, a „minden mérnök kamarája” 
elvének elérése érdekében. 

Ennek érdekében a kormányzatnál újra és újra kezdeményezni 
kell a mérnök cím használatának törvényi rendezését és a mérnö-
ki tevékenységek rendeleti szabályozását. A szakmai szabályozást 
jelentő jogosultsági rendeletek összhangba hozása mellett fon-
tos, hogy saját hatáskörünkben a tanúsítások rendszerét „mester-
iskolákkal” és egyéb módon is továbbfejlesszük, hogy ezzel tagja-
ink versenyképességét szakmailag megalapozottan növelhessük. 

Ennek kell alárendelni a továbbképzések rendszerének átte-
kintését és fejlesztését, amelynek ugyanakkor biztosítania kell, 
hogy a helyi, területi szakmai közösségek kapcsolatai is erősödje-

nek. A naprakész szakmai ismeretek bemutatása mellett a kama-
ra fontos szolgáltatása kell legyen, hogy tagjai számára biztosítsa 
a gyakran változó jogszabályok ismertetését is. 

Mindezekhez szükséges, hogy a kamara szakmai munkájá-
ban fontos szerepet játszó tagozatoknak a feladatok ellátásához 
szükséges finanszírozását biztosítsuk, ugyanakkor biztosíthassuk 
a mérnöki tevékenységek minőségbiztosításában elengedhetet-
len kamarai ellenőrzések lehetőségét is. Ez a feladat különösen 
fontossá teszi a területi kamarák és a szakmai tagozatok együtt-
működését.

Szükséges, hogy egyre jobban növeljük a kamara társadalmi 
elismertségét, ennek érdekében szigorúan szakmai szempon-
tok alapján kell hallatnunk a szavunkat a műszaki felsőoktatás-
sal kapcsolatos kérdésben, és szakértőinknek érdemben részt kell 
venniük a gazdaság fejlesztését szolgáló valamennyi feladat elő-
készítésében. El kell érnünk, hogy a Magyar Mérnöki Kamara a jog-
alkotás során a mérnöki tevékenységet érintő minden törvény és 
rendelet előkészítésében meghatározó szereppel vegyen részt.

Ennek érdekében az országos kamarának a területi kamarák, 
a tagozatok és valamennyi tag számára állandó és sok csatornán 
keresztül elérhető információt kell biztosítania. Ezeket a fórumo-
kat a mai kor igényei szerint kell kialakítanunk.

Rendkívül fontosak a Magyar Mérnöki Kamara nemzetközi, eu-
rópai kapcsolatai. Ezeknek a kapcsolatoknak a fenntartása elen-
gedhetetlen, hiszen így első kézből értesülhetünk az Európai Unió 
mérnöki tevékenységet érintő szabályozásairól, és ezek előkészí-
tésében is közre tudunk működni észrevételeinkkel. 

Ezeket a feladatokat sikeresen csak együttműködő és a fel-
adatokat is vállaló alelnökök és elnökségi tagok, valamint aktí-
van közreműködő területi kamarai, szakmai tagozati szervezetek 
részvételével lehet végrehajtani.

Bízom abban, hogy megkapom a küldöttgyűlés támogatását.

névjegy
Okleveles építőmérnök (BME Építőmérnöki Kar, 1974), közgazdász 
(Közgazdaságtudományi Egyetem, ipar szak, 1984). A kivitelező 
építőiparban dolgoztam, rövid munkahelyi tapasztalatszerzés 
után a KÉV-METRÓ vállalkozás előkészítési munkájában vettem 
részt. 1984 és 1987 között Kalkuttában a metró építésén képvisel-
tem az alagútépítést tervező magyar vállalkozásokat.

A Magyar Mérnöki Kamara munkájában 2003 óta veszek részt 
aktívan, főtitkárként, majd különböző beosztásokban a lehetősé-
gekhez képest segítettem a jogosultsági rendeletek előkészítését 
és a tanúsítási rendszer kialakítását. Az európai mérnökszerveze-
tekben 2004 óta képviselem a Magyar Mérnöki Kamarát, alapítá-
sa óta részt veszek a Mérnöki Kamarák Európai Tanácsának mun-
kájában.

A Mérnök Újság szerkesztőbizottságának 2003 óta vagyok tag-
ja, szükség szerint publikálok.

Elnökjelöltek
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Wagner Ernő

Kamaránk új alapszabályának elfogadását több okból is elsőren-
dűnek tartom. Egyrészt módot adna arra, hogy – a XXI. századra 
adaptálva – visszatérjünk alapításunk, alapító elnökünk szellemi-
ségéhez, tehát az alulról építkezéshez, a mérnök képviseletének 
elsődlegességéhez. Másrészt felszámolná azt a nyomasztó víziót, 
miszerint ellentét feszül a tagozatok és a területi kamarák között. 
Megteremtené, a tagozatoktól elvárt magas szintű szakmaiság 
fejében, a kiszámítható, szubjektivitástól mentes, korrekt tago-
zati finanszírozást is. 

Az új típusú kamarai működéshez megfontoltan, de sebessé-
get kell váltanunk, autónkat át kell alakítani zöld rendszámosra, 
és automata váltóra kell bízni a működést, mert így a haladás már 
nem csak a vezetőn múlik. Belső közös dolgaink rendbetételéhez 
nélkülözhetetlen egy, a döntés-előkészítésben nyitott és együtt-
működő, a végrehajtásban határozott elnökség. Bár a kamara 
pénzügyi forrása „pro forma” nem klasszikus közpénz, de közös-
ségünk pénze. Ezért a gazdálkodás teljesítményalapú takarékos-

ságát, racionalitását biztosítani kell, a mindenkori átláthatóság 
pedig alapkövetelmény.

Külső környezetünkben el kell ismertetnünk, hogy mérnök 
nélkül nincs társadalmi-gazdasági fejlődés. A jövőben karakte-
resebben kell képviselni a mérnökök álláspontját, a jogszabályok 
véleményezésében is markánsabban kell megjelenni a mérnö-
ki szempontoknak. A torzulást tökéletesen mutatja a közbeszer-
zés, ahol a mérnöki létesítmények megvalósításának nemrég 
még a mérnök volt a gazdája, mára ez a folyamat döntően jogi 
aktussá vált. Szakértőként érzékelem ennek a deformációnak a 
hátrányait. A nemzetgazdaság továbbfejlődése érdekében kez-
deményezően tennünk kell a vonatkozó jogszabályi környezet 
pozitív változásáért. Elképzelhetőnek tartanám akár azt is, hogy 
kamaránk megfelelően támogassa a mérnökök akkreditált köz-
beszerzési szaktanácsadóvá válását annak érdekében, hogy visz-
szakerüljön felügyeletünk alá az, ami a mi szakmánk. Ez jelentős 
lépés lehet a mérnöki szakma elvárható társadalmi megbecsü-
lésében is.

Továbbképzési rendszerünkben a tematikát döntő részben át 
kell alakítani annak érdekében, hogy a mérnök ne csak mikrokör-
nyezetében legyen felkészült, de a társadalmi közegben is eliga-
zodjon, mert csak így lesz „párbeszédképes”. 

A mérnökutánpótlás érdekében is sok a tennivalónk: bemutat-
ni a szakma szépségeit, konkrét együttműködésre lépni a műsza-
ki felsőoktatási intézményekkel (például gyakorlóhelyek szerve-
zése, felajánlása). Személyes élményeim alapján cáfolom a duális 
képzéshez kapcsolódó kétségeket, mert ebben a hallgatók fejlőd-
nek, és enélkül több tehetség sosem jutott volna be a felsőokta-
tásba. Ezt az új és tapasztalatom szerint hasznos mérnökképzési 
formát, a színvonalas képzéseket a „jövő mérnöke” érdekében se-
gítse, támogassa kamaránk.

A megújuló kamara célja egy kölcsönvett mondattal élve: 
szakmánk legyen méltó régi nagy híréhez.

névjegy
1959-ben, Pécsett születtem. Okl. építőmérnöki diplomámat a 
BME-n szereztem. A Mérnöktovábbképző Intézetben minőségvé-
delmi és energetikai képzésben vettem részt, és elvégeztem az 
MMK Statikus Mesteriskoláját is. Üzleti ismereteimet a Kürt Aka-
démián fejlesztettem. 36 éve élek házasságban, lányunk ügy-
véd, fiunk szintén okl. építőmérnök. 1992-től dolgozom az álta-
lunk alapított mérnöki kft.-ben. Több szakterületen van tervezői 
és szakértői jogosultságom. Tagja vagyok a Teljesítésigazolási 
Szakértői Szervnek, emellett több jelentős szakértői véleményt 
készítettem, melyek közül kiemelkedik a Nemzeti Atlétikai Köz-
pont projekttervének elemzése. Jelenleg a Somogy Megyei Mér-
nöki Kamara elnöke, több tagozat tagja vagyok. Részt vettem az 
új alapszabályunkat előkészítő bizottságban. A Mérnök Újságban 
rendszeresen publikálok. 

videós bemutatkozók: www.mmk.hu/valasztas2021
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TISZTÚJÍTÁS

Gyurkovics Zoltán
A MMK egy olyan élő szervezet, amelyet 
– leegyszerűsítve, sok más élő szerve-
zethez hasonlóan – a lábai vihetnek elő-
re. Ezek a lábak a területi kamarák, il-
letve a szakmai tagozatok. Hogy ezek a 
lábak koordináltan, egy irányba vigyék a 
szervezetet, szükség van a harmadik fő-
szereplőre, a mozgáskoordinátorra, az 
MMK-ra. Az én csoportosításom szerint 
tehát a három főszereplős együttmű-
ködés összhangjának javításán kell fá-

radoznia az MMK vezetésének. Ez programalkotó javaslatom alap-
jának is tekinthető. Ennek megvalósításához kulcs a folyamatos 
párbeszéd, amelynek keretei adottak. Működik – lehet mondani, 
hogy hagyományosan – a Területi Kamarák Egyeztető Fóruma (TEF). 
Későbbi indítással, de ugyancsak működik a Tagozatok Egyeztető 
Testülete (TET). Igen fontos összekötő elemek lehetnének az egyez-
tetés, a párbeszéd hálózatában a területi kamaráknál szerveződött 
szakcsoportok. A párbeszédeken alapuló egyeztetés során tud ki-
alakulni egy olyan csapatmunka, amely a szakmagyakorló kama-
rai tagok érdekérvényesítését szolgálja. El kell érni, hogy a MMK 
tagjainak szakmagyakorlási feltételeit és körülményeit befolyá-
soló rendeletek, szabályozások nélkülünk ne születhessenek. Cél, 
hogy a tervezőmérnök a megvalósítási folyamat egyetlen fázisá-
ból se maradhasson ki! Mindez persze a tagság aktivitását is igény-
li. Minden kötelezésnél vagy erős ajánlásnál nagyobb kényszerítő 
erő lenne ehhez a MÉRNÖK fokozottabb szakmai önbecsülése, saját 
mérnöki munkájának reálisabb értékelése. 

Végső soron összefoglalható cél: a területi kamarák – szakmai ta-
gozatok – MMK hármasának párbeszédeken alapuló, célirányos ösz-
szefogása, együttműködése a mérnöki munka presztízsének, meg-
becsültségének érdekében, a szakmagyakorló tagság érdekében.
 

névjegy
Gyurkovics Zoltán 1973-ban szerzett épületgépész-mérnöki dip-
lomát a BME-n. A Győritervben kezdett, majd a rendszerváltozást 
követően volt kollégákkal alapított magánvállalkozásban – Kon-
diCAD – folytatta 2015-ig. Közben 15 éven keresztül hasznos szak-
mai tapasztalatokat nyújtó fővállalkozó/üzemeltető társas vál-
lalkozást is vezetett. Jelenleg aktív nyugdíjas tervező. Kamarai 
tevékenységei: a GYMSMK elnökségi tagja volt 3 ciklusban, jelen-
leg az ÉgT elnöke. Az ÉgT szakmai továbbképzési rendszerében a 
konferenciaképzések elterjesztését, szakmai partnerek képzési 
rendszerbe való reaktiválását szervezi. A Kamarai Továbbképzési 
Testületnek jelenleg is tagja. 2015-ben Zielinski Szilárd-, 2017-ben 
Macskásy Árpád-díjat kapott. Megválasztása esetén szívesen vál-
lalná a kötelező szakmai továbbképzések szervezésében való to-
vábbi közreműködést, valamint a kapcsolatkezelés aktív szerepét 
a tagozatok között, illetve a tagozatok és területi kamarák között.

Parragh Dénes András

Fontosnak tartom a kamara egységé-
nek helyreállítását, az átláthatóság, 
a kommunikáció javítását. Az egyes 
szakmai döntésekbe jobban be kell 
vonni mind a megyéket, mind a tago-
zatokat. Ne születhessen úgy kamarai 
vélemény, álláspont, hogy az érintett 
területet képviselő szakmai tagozat 
véleménye nincs kikérve, nincs meg-
teremtve egy elfogadható konszenzus.

El kell érnünk, hogy a tagok job-
ban magukénak érezzék a kamarát, ehhez a kamara munkájának, 
szolgáltatásainak és szakmai képzéseinek minőségi javítására van 
szükség. 

Számos, saját magunk által alkotott bürokratikus elem nehezí-
ti feleslegesen a kamarai munkánk mindennapjait. Ezeket le kell 
bontani, valóban egy szolgáltató kamarát kell létrehozni. A főtit-
kárság hatékony segítője legyen a megyéknek, tagozatoknak. 

Át kell alakítani a FAP rendszerét, hogy jobban szolgálja a ta-
gozatok munkájának támogatását. A 266/2013. Korm. rendeleten 
kívüli szakmai területeket, tagozatokat a kamara nem tudta ed-
dig kellőképpen beintegrálni és képviselni sem, ezen változtatni 
kell. Remélem, ehhez is aktívan hozzájárulhatok megválasztásom 
esetén.

Erősíteni kell a mérnöki kamara közéleti megjelenését, növel-
ni súlyát a kormányzati intézkedések előkészítésében, a jogsza-
bályok megalkotásában. Ehhez összefogottabb szakmai egyez-
tetésekre és hatékonyabb főtitkársági munkára lesz szükség. Az 
életünket, hivatásunkat jelentő mérnöki-szakértői munkánk mi-
nőségét, sikerességét meghatározó feltételek megteremtését 
csak mi magunk tudjuk kiharcolni egy hatékony, jól működő ka-
marai érdekképviseleten keresztül.

névjegy
1996-ban alapítottam meg saját cégemet, és immár több mint 24 
éve környezetvédelmi szakértőként dolgozom. Pályámat egyete-
mi kutatóként kezdtem, majd mintegy tíz évig a környezetvédelmi 
államigazgatásban is dolgoztam. Környezetvédelmi szakértőként 
számos beruházás környezetvédelmi engedélyezési dokumentá-
cióját készítettem el kollégáimmal, a legkülönbözőbb területeken 
(gyorsforgalmi utak, ipari parkok, kármentesítések, turisztikai be-
ruházások, bányászati tevékenységek stb.). Az elmúlt tíz évben 
munkánk nagy részét a magyarországi kőolaj- és földgázbányá-
szat és a kitermeléshez kapcsolódó felszíni létesítmények környe-
zetvédelmi engedélyezése tette ki.

1998 óta vagyok a Magyar Mérnöki Kamara tagja, megyei tago-
zati szakcsoport elnökeként, küldöttgyűlési tagként több mint tíz 
éve veszek részt a kamarai munkában. Az elmúlt hét évben a Kör-
nyezetvédelmi Tagozat elnökeként is dolgozom.

Alelnökjelöltek
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Kassai Ferenc
Az ország előtt álló feladatok elvégzéséhez a jól 
képzett irányító, műszaki szakemberek sokasá-
gára van szükség, mert köztudott, hogy mérnö-
ki, műszaki teljesítmények nélkül nincs társadal-
mi felemelkedés. A fiataloknak látniuk kell, hogy 
a műszaki terület egész életre szóló megélhetést 
és kibontakozást nyújt. Kamarai célunk a mérnö-
kök társadalmi megítélésének javítása, és hozzájá-
rulni ahhoz, hogy munkájukat magasabb színvona-
lon legyenek képesek ellátni. Mérnöki kamaraként 
tevékenységünk között szerepel az adott szakmai 

terület (ágazat) mérnöki munkáihoz az elvárható szakmai, jogszabályi, sza-
bályozási és szellemi háttér létrehozása, illetve a létrehozásban játszott meg-
határozó, koordinatív szerep. Lényeges, hogy a kamara ne követő, hanem of-
fenzív szerepet vállaljon. 

A kamara a szakmai önigazgatás és a hivatali kötelezettségei mellett szol-
gálatának tekinti, hogy változatos módon biztosítson lehetőségeket tagjai 
számára a szakma magas szintű gyakorlásához. Ennek egyik célszerű eszkö-
ze a tudáshoz, az új ismeretekhez való hozzájutás támogatása. Kamaránk ki-
emelt célja a fiatal mérnökök szakmai, gyakorlati képzése, a szakmai jogosult-
ság megszerzésére való felkészülésüket. 

Szakmai konferenciáink számát növelni kívánjuk, hogy a kutatási, fejleszté-
si eredményeket, a már jól bevált mérnöki módszereket, az új innovációkat ka-
marai tagjainkkal széles körben megismertessük. 

További célunk, hogy szakmai továbbképzéseinken újabb és újabb innová-
cióra késztessük tagjainkat. Az összetett, komoly szakmai kihívásoknak csak 
innovatív gondolkodásra kész mérnökök képesek megfelelni. A gazdasági 
fölemelkedéshez, egy valódi patrióta gazdaság kibontakozásához a legfőbb 
adottságok egyike, a mérnöki szürkeállomány rendelkezésre áll. 

A következő négy év lényeges feladata Magyarország helyreállítási tervének 
megvalósításában, az új operatív programokban való aktív részvétel. A műsza-
ki értelmiség kreativitásával létrejött alkotásokról folyamatosan hangot kell  
adnunk, és eredményeinket publikálni kell nemcsak a szakmai médiában, de a 
társadalom szélesebb köreiben, hogy azok hasznosságát mindenki le tudja mér-
ni a mindennapi életében, ezáltal a mérnöki munka elismertsége növekedjen. 

névjegy
Okl. építőmérnök (BME), automatizálási szakmérnök; Közgazdasági Egyetem, 
vezetőképző, német ösztöndíjjal. Munkahelyek: Budapesti Geodéziai és Térké-
pészeti Vállalat (kir. vezető; műszaki ellenőr; osztályvezető; főosztályvezető), 
FÖMI (osztályvezető), GEOPRIMO Kft. (ügyvezető – koncessziós területek teljes 
távközlési tervezése; rendezési tervek készítése; digitális tervezési térképek 
előállítása stb.), 2001–2008: Mérnöki Kamara Kht. (ügyvezető igazgató), jog-
utódja 2008-tól a Mérnöki Kamara Nonprofit Kft. (ügyvezető igazgató). Alapí-
tó tagja a Budapesti és Pest Megyei Mérnöki Kamarának, amelynek 1999–2007 
között alelnöke, majd elnöke. Tagja a Geodéziai és Geoinformatikai, valamint a 
Hírközlési és Informatikai Tagozatnak. 25 éve szakértője országgyűlési bizott-
ságoknak, tagja a Felnőttképzési Akkreditációs Tanácsnak, a Tervtanácsnak és 
a VEKOP Monitoring Bizottságnak.

Több mint 25 éves, acélszerkezetek, 
üveg- és fémhomlokzatok tervezé-
sével, gyártásával és kivitelezésével 
foglalkozó szegedi építőipari vállalat 
felvételt hirdet az alábbi munkakörbe:

STATIKUS TERVEZŐ
FELADATOK

  Acélszerkezetek méretezése,  
gyártmánytervezése
  Ajánlatkészítés szakmai támogatása, számítá-
sokkal, műszaki megoldási javaslatokkal 
  Gyártási szempontok figyelembevétele  
a tervezés során
  Költséghatékony műszaki javaslatok  
felvetése és beépítése a tervekbe

SZAKMAI KÖVETELMÉNYEK
  Építőmérnök végzettség 
  Tervezőprogram ismerete
  MS Office programok felhasználói  
szintű ismerete
  Pontos, precíz munkavégzés
  Proaktív, problémamegoldó hozzáállás

AJÁNLAT
  Változatos, kihívásokkal teli tervezői feladatok
  Szakmai fejlődési lehetőség
  Támogató, fiatalos munkakörnyezet
  Versenyképes jövedelem és béren kívüli 
juttatási csomag
  Munkába járás támogatása

Várjuk fényképpel ellátott, 
magyar nyelvű, részletes szakmai önéletrajzát 

az alábbi e-mail-címre:  
humaneroforras@alukonstrukt.hu,  

a tárgyban „statikus tervező” megjelöléssel.

videós bemutatkozók: www.mmk.hu/valasztas2021
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TISZTÚJÍTÁS

Wéber László
A BPMK és az Építési Tagozat tagja va-
gyok 1996-tól, ez utóbbiban több éve 
alelnökként tevékenykedem. Emel-
lett az országos kamarában vállaltam 
megbízatásokat – jelenleg többek kö-
zött a Beruházáslebonyolítói Mesteris-
kola szakmai vezetője vagyok. Ezeken 
a munkáimon keresztül, illetve a ka-
marák, tagozatok vezetőivel való kap-
csolataim révén kialakult a képem ar-
ról, hogy mire szükséges fókuszálnia az 

új MMK-vezetésnek. Úgy vélem, három, egymással összefüggő, de 
szerteágazó fő célkitűzésnek kell a középpontba kerülnie: 

– a mérnöki tevékenység presztízsének, társadalmi elismert-
ségének növelése, – a szakmai szervezetek, képviseletek erősebb 
összefogása, egymás támogatása (közös fellépések, akciók, állás-
foglalások stb.), felhasználva a területi kamarák saját kapcsolat-
rendszerét is ehhez a közös szemléletű munkához,

– az MMK elvi és gyakorlati egységének erősítése – egy kiegyen-
súlyozott, új alapszabály keretei között a sikeres közös szakmai te-
vékenységek, együttes cselekvések váljanak dominánssá a terü-
leti kamarák és a szakmai tagozatok, illetve az országos kamara 
kapcsolatában (nyitottság, jobb és kölcsönös informáltság, terü-
leti szakcsoportok érdemibb működése stb.).

Ezekkel is összefüggésben az MMK egésze működésének, a benne 
végzett munkának a vonzóbbá tétele, és így tagságának fiatalítása. 
Ezen célok elérése csapatmunkát kíván, melyhez elsősorban a több 
évtizedes szakmai és vezetői tudásommal, a különböző építőipari, 
építésügyi, beruházási szervezetek (ÉVOSZ, BKIK, ÉTE, felsőoktatási 
intézmények, mérnöki és kivitelező cégek stb.) terén adott kapcso-
latrendszeremmel, valamint az Építési Tagozat elnökségében és a 
kamarai munkák során szerzett jártasságommal fogok hozzájárulni.  

névjegy
Okl. építészmérnök, gazdasági mérnök, címzetes egyetemi docens 
(69). A BME Építészmérnöki Kar elvégzése után (1975) a Középület-
építő Vállalatnál állt munkába, ahol munkahelyi mérnök, építésve-
zető, osztályvezető, majd 1985-től a cég vezérigazgató-helyettes 
műszaki igazgatója lett; irányítása alá tartozott a vállalati szin-
tű vállalkozási, termelési és műszaki fejlesztési tevékenység. Az 
itt eltöltött 18 év alatt állt át sikeresen az egykori állami építőipari 
nagyvállalat a piacgazdasági körülmények között működő magán-
vállalkozás pályájára, újult meg építéstechnológiai és szervezeti 
szempontból, alakult meg a hosszú időn át piacvezető Középület-
építő Rt. Szakmai pályafutását 2004-től a Magyar Építő Zrt. vállal-
kozási vezérigazgató-helyetteseként folytatta 2016. évi nyugállo-
mányba vonulásáig. 25 éve külső egyetemi oktató (BME). 
Főbb kitüntetései: Eötvös Loránd-díj, Zielinski Szilárd-díj, Lechner 
Ödön-díj, Kardos Andor-díj. 

Reich Gyula
Töretlenül folytassuk az MMK tevé-
kenységét! Középpontjában a mérnö-
ki alkotás minősége és megbecsültsé-
ge legyen. Ennek érdekében alakítsuk 
ki a tervek és szakértői vélemények mi-
nőségét támogató ellenőrzést. Tegyük 
hasznosabbá a továbbképzést. Támo-
gassuk a jogalkotást és a műszaki sza-
bályozást, merjünk hangosan nemet 
mondani a szakmaiatlanságra. Mar-
káns kommunikációval érvényesítsük 

a mérnöki alkotás szempontjait a gazdaságpolitikában. A közbe-
szerzési és egyéb pályázatokban méltányos megkülönböztetéssel 
érvényesüljön a mérnöki kkv-k versenyegyenlősége. Rövidülje-
nek a kontraproduktív megbízási láncolatok. Lépjünk túl az épít-
ményekhez kötődő mérnöki kamarán, hiszen a XXI. században a 
települések és műszaki rendszerek működtetése, valamint a mű-
szaki igazgatás és a hatósági munka ugyancsak magas szintű mér-
nöki tudást követel meg. 

Mérnöknek lenni hivatás, vízmérnöknek vagy villamosmérnök-
nek lenni szakma, a mérnöki munkát a területen végezzük. E há-
rom pillér összhangjáért az MMK felelős. Az összhang megteremté-
sének eszköze a tervszerűség. Az MMK-nak legyen demokratikusan 
megalkotott, számon kérhető jövőképe, ciklusra szóló és éves cse-
lekvési terve. A kamara közigazgatási feladatot ellátó országos és 
megyei szerveiben egységes feladatellátás érvényesüljön. Azonos 
kérdésre azonos eljárással, azonos választ kapjon minden kolléga.

névjegy
Alapító tagja vagyok Mérnöki Kamara Egyesületnek, majd az MMK-
nak. A Vízgazdálkodási és Vízépítési Tagozat vezetésében a kezde-
tektől részt veszek, két ciklusban elnöke voltam. Az MMK elnökség-
ében két, a BPMK elnökségében egy cikluson át voltam tag. A viselt 
tisztségek révén jól ismerem a kamarát, a tennivalókat. Kezdetben 
tervezőként, majd a vízügyi igazgatásban dolgoztam, 1994 óta vál-
lalkozó vagyok. Szakterületem a nagytérségi vízgazdálkodás, az 
árvízvédelem és a stratégiai tervezés. Tevékenységem főként a Ti-
sza-völgyre, valamint a fővárosra irányult. A miniszteriális szférá-
ban való jártasságra dr. Szabó Iván miniszter kabinetfőnökeként, 
majd országgyűlési szakértőként tettem szert. Nyolc évig voltam 
vízügyi-árvízi szóvivő, amikor gyakorlatot szereztem a médiában 
való szereplésre. 

Alelnökjelöltek

Szőllőssy Gábor és Wagner Ernő
bemutatkozó anyagait lásd a 24–25. oldalakon. – A szerk.
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A siker mérhető: Bosch Professional mérőműszerekA siker mérhető: Bosch Professional mérőműszerek

Strapabírás felsőfokon
Az új generációs Bosch Professional mérőműszerek kiemelkedő 
tulajdonsága a strapabírás és az ütésállóság. Az építkezésekre 
jellemző szélsőséges körülmények nem jelentenek problémát, 
mivel a műszerek robusztusak, így sértetlenül vészelik át a le-
eséseket és a szállítást. Stabilitást biztosító bordás kialakítás-
sal, ütéscsillapító gumiburkolattal, gomb- és kijelzővédelemmel 
rendelkeznek. Így teljes egészében a munkájára összpontosíthat, 
feszültségek nélkül. Ráadásul időt és pénzt is megtakaríthat.

Minden mérőműszer legalább IP54 védelemmel rendelkezik, azaz a készülékek Minden mérőműszer legalább IP54 védelemmel rendelkezik, azaz a készülékek 
védettek a  por, illetve a felfröccsenő víz ellen. Bármilyen időjárás esetén használ-védettek a  por, illetve a felfröccsenő víz ellen. Bármilyen időjárás esetén használ-
hatók bel- és kültéren is. Akár nedves és szennyezett kesztyűben is használhatod hatók bel- és kültéren is. Akár nedves és szennyezett kesztyűben is használhatod 
a műszereket, majd problémamentesen megtisztíthatod azokat. Ezzel időt és a műszereket, majd problémamentesen megtisztíthatod azokat. Ezzel időt és 
javítási költségeket takaríthatsz meg.javítási költségeket takaríthatsz meg.

Nemcsak rendkívül robusztusak, de lenyűgöző pontossággal is bírnak. Az összes Nemcsak rendkívül robusztusak, de lenyűgöző pontossággal is bírnak. Az összes 
mérőműszer teszten megy keresztül a gyártási folyamat végén, ahol a helyes mérőműszer teszten megy keresztül a gyártási folyamat végén, ahol a helyes 
működést vizsgálják. Az így piacra került robusztus és precíz mérőműszerek működést vizsgálják. Az így piacra került robusztus és precíz mérőműszerek 
készen állnak a lehető legpontosabb munkavégzéshez.készen állnak a lehető legpontosabb munkavégzéshez.

Az új generációs távolságmérők
A Bosch GLM 50-27 C és CG Professional távolságmérőkben egyesül a kiemel-A Bosch GLM 50-27 C és CG Professional távolságmérőkben egyesül a kiemel-
kedő strapabírás a gyors és megbízható méréssel, valamint a mérési adatok kedő strapabírás a gyors és megbízható méréssel, valamint a mérési adatok 
egyszerű dokumentálása. A két mérőeszköz a lézer színében különbözik: a GLM egyszerű dokumentálása. A két mérőeszköz a lézer színében különbözik: a GLM 
50-27 C piros, a GLM 50-27 CG zöld lézerrel működik. A zöld lézervonal akár 50-27 C piros, a GLM 50-27 CG zöld lézerrel működik. A zöld lézervonal akár 
négyszer jobb láthatóságot biztosít a piroshoz képest. Mindkét műszer 50 méteres négyszer jobb láthatóságot biztosít a piroshoz képest. Mindkét műszer 50 méteres 
hatótávolságon működik +–1,5 milliméteres pontossággal. Sértetlenek maradnak hatótávolságon működik +–1,5 milliméteres pontossággal. Sértetlenek maradnak 
akár 1,5 méter magasból betonra ejtve, és IP65-ös védelemmel rendelkeznek.akár 1,5 méter magasból betonra ejtve, és IP65-ös védelemmel rendelkeznek.
A kibővített, optimalizált felhasználói felület által egyszerűen kezelhetők. A köz-A kibővített, optimalizált felhasználói felület által egyszerűen kezelhetők. A köz-
vetett mérések, valamint a terület- és térfogatszámítások szintén magától ér-vetett mérések, valamint a terület- és térfogatszámítások szintén magától ér-
tetődőek. A mérések sikerességét hangjelzés és rezgés is jelzi. Az eszközök tetődőek. A mérések sikerességét hangjelzés és rezgés is jelzi. Az eszközök 
dőlésérzékelővel is rendelkeznek, digitális vízmértékként is használhatók. További dőlésérzékelővel is rendelkeznek, digitális vízmértékként is használhatók. További 

előnyt jelent a lítiumion-akkumulátor, aminek üzemideje hosszabb, mint az előd előnyt jelent a lítiumion-akkumulátor, aminek üzemideje hosszabb, mint az előd 
(GLM 50 C Professional) modellé. USB-C kábellel tölthetők, valamint hordozha-(GLM 50 C Professional) modellé. USB-C kábellel tölthetők, valamint hordozha-
tó akkumulátortöltőhöz is csatlakoztathatók. Bluetooth®-on keresztül a Bosch tó akkumulátortöltőhöz is csatlakoztathatók. Bluetooth®-on keresztül a Bosch 
MeasureOn applikáció gyors dokumentációt és a mérési eredmények pillanatok MeasureOn applikáció gyors dokumentációt és a mérési eredmények pillanatok 
alatt történő átvitelét teszi lehetővé.alatt történő átvitelét teszi lehetővé.
Optimálisak a dokumentáláshoz, anyagszükséglet kiszámításához, szoba alapte-Optimálisak a dokumentáláshoz, anyagszükséglet kiszámításához, szoba alapte-
rület és falfelület kiszámításához, szerelvényelemek elhelyezésének kiméréséhez.rület és falfelület kiszámításához, szerelvényelemek elhelyezésének kiméréséhez.

Intelligens hőkamera
A Bosch GTC 400 C Professional hőkamera ideális szigetelés, nyílászárók, fűtő-A Bosch GTC 400 C Professional hőkamera ideális szigetelés, nyílászárók, fűtő-
rendszerek és hőhidak vizsgálatára. rendszerek és hőhidak vizsgálatára. 
USB-kábelen vagy Wi-Fi-n keresztül okostelefonnal vagy tablettel csatlakoztat-USB-kábelen vagy Wi-Fi-n keresztül okostelefonnal vagy tablettel csatlakoztat-
ható, így a hőképek átvihetők a Bosch Thermal applikációba, beleértve a mért ható, így a hőképek átvihetők a Bosch Thermal applikációba, beleértve a mért 
adatokat is. Az alkalmazáson keresztül a képek közvetlenül szerkeszthetők, adatokat is. Az alkalmazáson keresztül a képek közvetlenül szerkeszthetők, 
jegyzeteket, további adatokat lehet hozzájuk adni. Ezenfelül a hőképek és a mért jegyzeteket, további adatokat lehet hozzájuk adni. Ezenfelül a hőképek és a mért 
adatok továbbíthatók és exportálhatók a partnerek, kollégák és szakemberek adatok továbbíthatók és exportálhatók a partnerek, kollégák és szakemberek 
felé – azonnal, hatékonyan.felé – azonnal, hatékonyan.
A mentett hőképek 19 200 pixelének mindegyike pontosan egy mérési pontnak A mentett hőképek 19 200 pixelének mindegyike pontosan egy mérési pontnak 
felel meg. Az eredmény egy részletes és meggyőző hőkép. Szeretnénk kiemelni felel meg. Az eredmény egy részletes és meggyőző hőkép. Szeretnénk kiemelni 
a „kép a képben” funkciót, ami egymásra illeszti a részletes valós és hőérzéke-a „kép a képben” funkciót, ami egymásra illeszti a részletes valós és hőérzéke-
lési képet. Az eredmény: kiváló minőségű kép és a hőmérsékleti különbségek lési képet. Az eredmény: kiváló minőségű kép és a hőmérsékleti különbségek 
helyének egyértelmű meghatározása. Ez a részletesség jelentősen megkönnyíti helyének egyértelmű meghatározása. Ez a részletesség jelentősen megkönnyíti 
a munkát a felhasználók számára.a munkát a felhasználók számára.

A Bosch Professional termékekre 3 év ingyenes A Bosch Professional termékekre 3 év ingyenes 
kiterjesztett garanciát vállal a cég, amennyiben kiterjesztett garanciát vállal a cég, amennyiben 
azt a vásárlástól számított 4 héten belül  azt a vásárlástól számított 4 héten belül  
az online felületükön regisztrálják.az online felületükön regisztrálják.
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TISZTÚJÍTÁS Elnökségi tagjelöltek

Baumann Mihály
Az elnökségben azokon a területeken kí-
vánok dolgozni, amelyeken eddig is tevé-
kenykedtem a kamarai munkám során. 
Oktatóként a közép- és felsőfokú szak-
mai oktatás és az MMK együttműködé-
sének koordinálását, valamint a kamarai 
továbbképzési és vizsgarendszer szak-
mai színvonalának növelését szeretném 
munkámmal segíteni. A továbbképzés az 
a terület, amelyen keresztül a kamará-
nak rendszeres kapcsolata van a tagság-
gal. Gyakran hallani a tagoknak azt a ne-
gatív véleményét, hogy a kamara nem 
nyújt nekik semmit. A színvonalas oktatás 
révén ezt a véleményt remélhetőleg meg 
lehet változtatni. A jól képzett szakembe-
rek társadalmi megítélése is kedvezőbb. 
E cél megvalósításába ismét nagyobb lét-
számban be kell vonni az ipar képviselőit 
is. A mérnökök munkáját segítő könyvek, 
kiadványok megjelentetését az MMK se-
gítségével növelni kell. Szorgalmazom 
az elektronikai eszközök, szoftverek mér-
nöki munkában való felhasználását. Ezek 
hazai adatbázisainak kialakításában az 
MMK független koordinátorként működ-
het közre.

Szakmailag az épületgépészet, az épü-
letenergetika, illetve a gáz- és olajipar 
szakterületeken dolgozó mérnökök mun-
káját kívánom segíteni kapcsolataim fel-
használásával.

névjegy
1982-ben a BME-n gépészmérnöki, majd 
1984-ben gépész-mérnöktanári okleve-

let szereztem. Végzésem után a Pollack 
Mihály Műszaki Főiskolára kerültem, ahol 
azóta is oktatóként dolgozom. Jelenleg a 
PTE Műszaki és Informatikai Karon az Épü-
letgépész- és Létesítménymérnöki Tan-
szék tanszékvezetője vagyok adjunktusi 
beosztásban. A fűtéstechnika, mérés- és 
irányítástechnika, laboratóriumi méré-
sek, hőtan, lég- és klímatechnika, alkal-
mazott számítástechnika tantárgyak ok-
tatását végzem közel negyven éve.

Mérnökök részére számos szakmai to-
vábbképzést tartottam a fűtéstechnikai, 
kéményméretezési és épületenergeti-
kai témakörökben. Részt vettem az épü-
letenergetikai szabályozás rendeleteinek 
kidolgozásában. A témában szakkönyv 
írója és szerkesztője voltam, szoftverkészí-
tésében vettem részt, szakmai folyóiratok-
ban rendszeresen publikálok. A BAUSOFT 
Pécsvárad Kft. ügyvezetőjeként épület-
gépészeti tervezés, szakmai szoftverfej-
lesztés a tevékenységünk. Ehhez kötődik 
számos szakmai program kifejlesztése az 
energetika, fűtéstechnika, klímatechnika 
területére. Ezeket a programokat az ország 
több ezer tervezője, cége használja. 

A kamarában végzett tevékenységek: 
a Baranya Megyei Mérnöki Kamara elnök-
ségi tagja, az MMK Épületgépész Tagozat 
megyei szakcsoportjának alapítója és el-
nöke, az Épületgépész Tagozat elnöksé-
gének tagja több cikluson keresztül, a ta-
gozat minősítőbizottságának tagja több 
cikluson keresztül, az MMK Épületenerge-
tikai és Energia-hatékonysági Szakosztály 
elnökségének tagja annak megalakulása 
óta, jelenleg elnökhelyettes, az MMK Mér-
nöki Innovációt Támogató Alapítvány ku-
ratóriumának tagja; részvétel az épület-
energetikai szakértők felkészítésében, a 
vizsgakérdések kidolgozásában és a vizs-
gáztatásban, az energiaauditorok vizsga-
kérdéseinek kidolgozásában, részvétel az 
épületenergetikai tanúsítványok kamarai 
ellenőrző testületében.

Főbb szakmai elismerések: Az Év Épü-
letgépész Oktatója – 1998, 2003 és 2007, 
Meszléry Celesztin-díj – 2012, Kéményjob-
bítók Országos Szövetsége, Az Év Arany-
gyűrűs Mérnöke – 2016, Baranya Megyei 
Mérnöki Kamara, Macskásy Árpád Alkotói 

Díj – 2017, MMK Épületgépészeti Tagozat, 
Épületgépészetért Díj – 2020, Magyar Épü-
letgépészeti Koordinációs Szövetség.

Bezzeg János
Megválasztás esetén javaslatok, elképze-
lések:

– A kamara szolgáltató jellegének javí-
tása: nagyobb értékű gépek, programok 
kedvezményes áron történő biztosítása a 
tagjaink számára, ezen belül a fiatal mér-
nökök munkájának támogatása, verseny-
képességük növelése.

– Etikai ügyek: az etikai ügyek vizsgála-
tánál a szakmaiság erősítése, szakmai fel-
ügyelet érvényesítése.

– Továbbképzések: a gyakorlati mun-
kában használható információk szem-
pontjából szakmai előkészítés, és téma-
körök összeállítása.

– A Magyar Szabványügyi Testületnél 
az MMK érdekeinek érvényesítése: a szab-
ványalkotás során a gyakorlati tapasz-
talatok beépítése a szabványokba. Az új 
szabványok és előírások véleményezésé-
nél a szakmaiság feltételeinek javítása.

– Szakmai kiadványok: szakkönyvek 
gyűjtése és beszerzése, a szabványok el-
érhetősége papír formában, tagjaink ré-
szére a lehető legkedvezőbb áron. A ta-
gok részére aktuális szakmai tudáshoz 
jutás biztosítása.

– A tagozatokon keresztül a mérnöki 
munkák színvonalának javítása. Ez össze-
függhet az etikai vizsgálatokkal.
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– Az országos vezetés strukturális re-
formja. Az országos és megyei központok 
kapcsolatának erősítése, a jelenlegi infor-
mális kapcsolat átszervezése. A választ-
mányi hatáskör bővítése, ami az alapsza-
bály változtatásához vezethet. Az MMK 
szervezeti működésénél az alulról építke-
zés kialakítása és megerősítése.

névjegy
Szakterület: tartószerkezet-tervező, mű-
szaki ellenőr.

Munkahelyek: Agrober (1978–1991), 
Nyíregyháza IKSZV (1991–1994), saját vál-
lalkozás (1994–2021, statikus tervező, 
műszaki ellenőr).

Szakmai tevékenység: 1975–1978-ig 
mélyépítési tervezés, 1978–2021 között 
tartószerkezet- és építészeti tervezés, 
műszaki ellenőrzés

Szakmai szervezetek: 1996-ban a Sza-
bolcs-Szatmár-Bereg Megyei Mérnöki Ka-
mara alapítója, 2001-től az MMK Tartószer-
kezeti Tagozat megyei szakcsoportjának 
elnöke, 2011-ben megválasztottak a me-
gyei kamara elnökének. 2013–2017 között 
az MMK országos elnökségének tagja.

     
 

Bocz Gábor
1980-ban születtem, így az elnökségi tag-
jelöltek közül a legfiatalabb vagyok. A kor 
magában hordozza a tanulás vágyát és a 
tettre kész magatartást. Megválasztásom 
esetén négy témával szeretnék foglalkoz-
ni. Az első a fiatal mérnökök képviselete, 

a jövő nemzedékének biztosítása, leendő 
fiatal tagok kamarai életre való betanítá-
sát céloznám meg. Egy tanácsadói szak-
mai munkacsoport létrehozása a pálya-
kezdő mérnökök részére, mely segítené 
elindulásukat, valamint lehetőség volna 
a szakmai tudás átadására, a valós mér-
nökszakma megismerésére. 

Jelenleg a BMMK elnökségi tagja, illet-
ve a MMK Építési Tagozat elnökségi tagja 
vagyok, ebből fakad a második fontos té-
mám, a területi kamarák szakcsoportjai és 
a tagozatokkal való szorosabb kapcsolat-
tartás kidolgozása. Ezért célom a közös ér-
dekérvényesítő szakmapolitikai fellépés. 

A harmadik téma a szakmagyakorlási 
iratminták létrehozása, aktualizálása: ún. 
módszertani levelek kiadása – beruházás-
bonyolítás, műszaki ellenőrzés, tervezés, 
szakértés, illetve szabványok és szabályo-
zási iratok, irányelvek területén az ingye-
nes hozzáférés megteremtése; rendezett 
tudásbázis és háttér létrehozása szakte-
rületenként, rendszerezve az irodalmat, 
publikációkat, bibliográfiákat. A negye-
dik téma a mérnöktársadalom jobb meg-
ismeréséhez szükséges modern online 
világ továbbfejlesztése, mellyel növelni 
tudjuk a mérnöktársadalom presztízsét.

névjegy
A szakmagyakorlással eltöltött több mint 
húsz év során számos tevékenységet vé-
geztem, kezdetben segédrajzolóként és 
előkészítőként dolgoztam, majd feljebb 
lépve a ranglétrán művezetőként, építés-
vezetőként és fedezetértékelőként, mű-
szaki szakértőként. 2007-ben megalapí-
tottam az első vállalkozásomat, majd az 
elmúlt években több vállalkozást hoztam 
létre. Társaságunk legfőbb tevékenységi 
köre a projektek műszaki és szakmai elő-
készítése, komplex lebonyolítása, műszaki 
ellenőri tevékenységek végzése, energeti-
kai tanúsítvány és igazságügyi szakértések 
készítése. Kamarán belüli tisztségeim: a 
BMMK elnökségi tagja, illetve az MMK Épí-
tési Tagozat elnökségi tagja vagyok. Úgy 
gondolom, tapasztalatom már van a kama-
rai életről, mely képességet – megválasz-
tásom esetén – az MMK elnökségi tagjaként 
szeretném kamatoztatni.

Buzás Zoltán 
Az új kamarai vezetésnek olyan működést 
kell megteremtenie, amely egységet ko-
vácsol az MMK tagozatai, a megyék és a fő-
titkárság között. Meg kell erősíteni a mér-
nöktársadalom elismertségét. Fontos az 
érdekérvényesítés, a megfelelő kapcso-
latrendszer kialakítása a mindenkori kor-
mányzattal. A 20 ezer mérnök elég nagy 
tömeg ahhoz, hogy kivívjuk méltó helyün-
ket a gazdaságban.

Az államigazgatási feladatok kor-
mányzati finanszírozását meg kell oldani, 
ezzel is megteremtve a biztonságos és ha-
tékony működés anyagi feltételét. A mű-
ködésbe ténylegesen be kell vonni a ta-
gozati és megyei vezetőket is, figyelembe 
véve, hogy a tagokkal a közvetlen kapcso-
latot a megyék és a szakcsoportok tartják.

A kommunikációt több szintre kell 
bontani, és profi módon, naprakészen 
üzemeltetni. A megyei és tagozati veze-
tésnek tisztában kell lenni az előterjesz-
tésekkel, ez alapján az elnökség, az alel-
nökök döntéseivel. A tagság tájékoztatása 
csak ezután következhet.

A főtitkárság személyi összetétele és 
professzionális működése kulcsfontossá-
gú az egységes kamara megteremtése ér-
dekében. Meg kell találni azokat a kollé-
gákat, akik hatékonyan tudják képviselni 
a minisztériumok és a kormányzat irányá-
ba a mérnökök érdekeit. A magam ré-
széről a hírközlés terén szívesen vállalok 
feladatot. A főtitkárság hatékony és gaz-
daságos működése érdekében át kell te-
kinteni a jelenleg központosított felada-
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tokat, és delegálni a területi kamarákhoz 
azokat, amelyek hatékonyan tudnak mű-
ködni így is. 

névjegy
1979-ben végeztem a Győri KTMF VN sza-
kon okleveles üzemmérnökként, majd 
2001-ben a BGF pénzügy-vállalkozás sza-
kán szereztem pénzügyi-vállalkozási szak- 
értői diplomát. 1979-ben kezdtem dol-
gozni a Magyar Postánál átviteltechnikai 
mérnökként. A Matáv megalakulásakor 
megyei üzemvezetőként koordináltam 
Békés megye távközlési fejlesztését és 
az üzemeltetést. A privatizációt köve- 
tően a Hungarotel Zrt. igazgatójaként a 
teljes fejlesztés koordinálását, a közpon-
tok fejlesztését irányítottam. 1996-tól a 
HIRNET Kft. ügyvezetőjeként tervezéssel, 
tanácsadással foglalkozunk ötfős terve-
zőirodámmal.

1998 óta a Békés Megyei Mérnöki Ka-
mara és a Hírközlési és Informatikai Tago-
zat tagja, 2009-től a Békés Megyei Hírköz-
lési és Informatikai szakcsoport vezetője, 
2011-től a BMMK elnökségi tagja, 2012. 
december 6-tól a Békés Megyei Mérnöki 
Kamara elnöke, 2014 óta az MMK Hírköz-
lési Tagozat elnökségi tagja vagyok.

Dr. Csenke Zoltánné
Rengeteg tapasztalatot gyűjtöttem az el-
múlt évek során a szakmai továbbképzés 
területén, ahol korábbi elnökségi tagsá-
gom alatt tevékenykedtem. A járvány 

felgyorsította a technikai változásokat, 
melyeket viszonylag gyorsan elsajátí-
tottunk, de bőven van rajtuk csiszolniva-
ló, a képzések „tartalmi részéről” nem is 
szólva. Nagy az igény arra, hogy  a műsza-
ki naprakészség mellett a jogi környezet 
szakmákat érintő változásait gyorsan kö-
vessük – akár a szigorúan vett szakmai to-
vábbképzés keretein belül is. A legtöbb 
visszajelzést is így kaphatjuk, melyeket 
jogszabály-módosítás vagy akár jogal-
kotás kezdeményezésekor hasznosítha-
tunk, hiszen ezen képzések alkalmával a 
legérintettebbek mondhatják el vélemé-
nyüket.

Az MSZT több műszaki bizottságában 
dolgozom szakterületemen mint az MMK 
képviselője. Vallom, hogy az eredménye-
ket az MMK–MSZT együttműködésében 
ezek a „személyes, karitatív munkák” is 
elősegítik, ezért szívesen segíteném a to-
vábbiakban az MMK Szabványügyi Testü-
letének munkáját. Az előttünk álló felada-
tokból: 

– Tovább kell vinnünk azt az eltökélt 
munkát, melyet a mérnöktársadalom el-
ismertségéért folytatunk. 

– Fontos, hogy a tervezett létesítmé-
nyek jó minőségűek legyenek, ezért szor-
galmaznunk kell a tervellenőrzés „vissza-
állítását”. 

– A mérnöki szakmához, tevékeny-
séghez kapcsolódó kérdésekben a nyil-
vánosság számára a kamara mindig egy-
értelműen, politikától mentes szakmai 
véleményt fogalmazzon meg, és el kell 
érnünk, hogy ez minél szélesebb rétegek-
hez jusson el. 

– A küldöttgyűlés elé kell vinni az új 
alapszabály-tervezetünket, melynek lét-
rehozásába az alapszabály-előkészítő bi-
zottság oly sok munkát fektetett, és meg 
kell újítani az etikai-fegyelmi szabályza-
tunkat is.

névjegy
Alapvégzettsége okleveles vegyész, 
posztgraduális képzésekben a műszeres 
analitikai, minőségirányítási, tanúsítási-
akkreditálási, szabványosítási területen 
részesült. 1976-tól a Csongrád megyei Nö-
vény-egészségügyi és Talajvédelmi Állo-

más műszeres analitikusa, majd labora-
tóriumvezetője. Publikációi ez idő tájt a 
talajvédelemmel, szermaradék-analitiká-
val kapcsolatosak, vizsgálati módszerfej-
lesztései is e két területen voltak. 1992-től 
az Alsó-Tisza-vidéki Környezetvédelmi, 
Természetvédelmi és Vízügyi Felügye-
lőség mérőközpont-vezető analitikusa, 
a laboratórium minőségirányítási veze-
tője volt. Módszerfejlesztéseinek ered-
ménye számos magyar szabvány, főleg a 
szerves mikroszennyezők vizsgálata kör-
nyezeti talaj- és vízmintákban, valamint 
hulladékmintákban. 2012-től saját cége 
környezetvédelmi és minőségirányítási 
szakértőjeként dolgozik, továbbá címze-
tes főiskolai docensként vendégoktató az 
SZTE Mérnöki, valamint Természettudo-
mányi és Informatikai Karán.

1996 óta mérnöki kamarai tag, 2004-
től a Csongrád Megyei Mérnöki Kamara el-
nökségi tagja, 2009-től az MMK elnökségi 
tagja, az MMK KTT elnöke.

Fenyvesi Csaba
Mai, információval túltelített világunk-
ban az egyik legnehezebb feladat a hi-
telesség megteremtése, megőrzése és 
ápolása. Ebben a kaotikus állapotban, 
amiben most élünk, szükséges olyan biz-
tos pontok kialakítása a mindennapi éle-
tünkben, ahol a kapott információt nem 
torzítja el a kétség, mert biztosak va-
gyunk abban, hogy hiteles, szakszerű és 
előremutató, azaz célunkat a lehető leg-
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magasabb szakmai szinten és minőség-
ben teljesíti. Ilyennek képzelem el a Ma-
gyar Mérnöki Kamarát: mint olyan biztos 
pontot, ahová, ha a társadalomnak vagy 
az egyénnek mérnöki információra van 
szüksége, akkor nem kétséges, hogy az 
MMK-hoz kell fordulnia. Ehhez az szük-
séges, hogy a társadalom tudjon a ka-
mara létezéséről, együttműködésünk a 
társadalommal magas szintű legyen, és 
a folyamatos visszacsatolások révén ru-
galmasan képesek legyünk ennek a kap-
csolatrendszernek a fejlesztésére. 

Konkrét célom a tágan értelmezett 
üzemeltetői mérnöki szemlélet kamarai 
szintű megjelenítése a kamarai felada-
tok ellátása során, továbbá a tervezői jo-
gosultságokhoz hasonlóan kidolgozni az 
üzemeltetői mérnöktársadalom részé-
re is egy egységes jogosultságrendszert, 
amely révén az üzemeltető és karbantar-
tó mérnökök minősítése, továbbképzé-
se egységes keretek között biztosítható 
lenne. 

névjegy
A TMMK alelnöke vagyok, okleveles gé-
pészmérnökként végeztem a BME-n, re-
pülőgépész szakirányon. Az egyetem be-
fejezése után a Paksi Atomerőműben volt 
lehetőségem elhelyezkedni üzemelte-
tői területen, ahol 25 éve foglalkozom 
dízelgenerátorok, épületgépészeti, táv-
hőszolgáltatás, sűrítettlevegő-ellátás, 
hidrogén-előállító, ipari hűtővíz- és ivó-
vízrendszerek üzemeltetésével. A napi 
munka mellett a folyamatos fejlődésre 
is nagy hangsúlyt fektetek, így a reaktor-
technikai, energiagazdálkodási, energia-
menedzseri szakmérnöki végzettségek 
megszerzése után jelenleg PhD-képzésen 
veszek részt, doktori iskola tagja vagyok. 
Jelentősebb kitüntetéseim az Atomerő-
mű Céggyűrű, az MVM Év Embere, illetve  
a TMMK Alkotói Díja. 

Harkai Balázs
A kamarában sosem volt ennyire fontos a 
fiatalítás, az utánpótlás képzésének kérdé-
se. Mindig voltak fellángolások, hogy ezzel 
a feladattal is foglalkozni kell, de a megva-
lósítás idő és elhatározás hiányában min-
dig elmaradt. Nagyon szerencsésnek érzem 
magam, hogy jókor, jó helyen pallérozód-
tam, és már korábban fontosnak éreztem 
az általam megszerzett tudást, tapasztala-
tot átadni a kollégáknak. Ezen elképzelé-
sekkel jött létre 2012-ben a Fiatal Mérnökök 
Csoportja, ami egy évvel később szerves ré-
sze lett az Építési Tagozatnak. A csoportnak 
jelenleg több mint 2500 fős követőtábo-
ra van – elsősorban a 25–34 éves korosz-
tályból, akik kamarai integrációja, képvi-
selete szükséges a szervezeti utánpótlás, 
valamint a szakmai minőség biztosítása ér-
dekében. Megválasztásom esetén ezen a 
területen segíteném a kamarát.

névjegy
Már 2000-től, az egyetemi tanulmányaim 
mellett dolgoztam időszakos jelleggel a 
kivitelezésben, majd 2004-ben vettem át 
oklevelemet a BME Építőmérnöki Karán. 
2009-ben az Építészmérnöki Karon szerez-
tem műemlékvédelmi szakmérnöki dip-
lomát, 2011-ben építési műszaki ellenőri 
bizonyítványt. 2012-ben hívtam életre a 
Fiatal Mérnökök Csoportját, aminek alaku-
lása óta vezetője vagyok. Kis- és nagyberu-
házásokban is részt veszek, rálátva minden 
szereplő gondjaira. Személyemmel a teljes 
kivitelezési spektrumot, valamint a Fiatal 
Mérnököket képviselem.

Holló Csaba
Az MMK vezetésében 1989-től folyamato-
san részt veszek, 1995-től választott alel-
nökként. Szeretném, ha tapasztalataim 
nem vesznének kárba, és az új elnököt, al-
elnöki tanácsot ezután elnökségi tagként 
tudnám támogatni minden előremutató 
kezdeményezésében. Szeretném folytat-
ni a V4-kapcsolatok szervezését, és ezeket 
újra erőssé és hasznossá tenni. Folytatni és 
korszerűsíteni szeretném a jogosultsági 
vizsgáztatási rendszer vezetését. Aktívan 
kívánom továbbra is támogatni azt a tö-
rekvést, hogy az elnökség egységes fellé-
péssel (a terület–tagozat, vidék–Budapest 
látszólagos ellentéteinek megszünteté-
sével) javítsa a mérnöki munka társadalmi 
megítélését, a mérnöki munka jogszabályi 
környezetének célszerűsítését és egysze-
rűsítését, a munkavégzés és a produktum  
biztonságának növelése mellett. Aktívan  
részt veszek a felsőoktatás tartalmai-
nak és a mérnöki jogosultságok igénye-
inek egyeztetésében. A mérnöki munka 
komplex és interdiszciplináris jellegét hir-
detem, melybe beletartozik a kisebb lét-
számú szakmai tagozatok egyenértékűsé-
gének elismerése. Szeretném visszahozni 
az érdeklődést a tudomány- és technika-
történet, illetve azok tanulságai iránt. Napi 
munkatapasztalataimat továbbra is folyta-
tott tervezői-szakértői-oktatói-vizsgázta-
tói tevékenységemből szerzem.

névjegy
1972-ben, a BME Építőmérnöki Kara ma-
gasépítő szakán szereztem diplomát, 
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majd a miskolci ÉSZAKTERV-nél dolgoztam 
annak felszámolásáig (1991). Azóta ma-
gánvállalkozásban, illetve családi bt.-ben 
végzek folyamatosan tervezői, szakértői, 
műszaki ellenőri mérnöki tevékenységet. 
A Tartószerkezettervezők Mesteriskolá-
ját az első évfolyamon végeztem (1983), 
ingatlanforgalmi szakértői (1993) és mű-
szaki ellenőri (2002) bizonyítványt is sze-
reztem. Több száz épület tervezésében 
vettem részt, több ezer ingatlanforgalmi 
és építésügyi-tartószerkezeti szakvéle-
ményt írtam, publikációim is meghalad-
ják a 200-at. Meghatározó jellegű mun-
káimnak a házgyári típustervezést és az 
UNIVÁZ építési rendszer generáltervezé-
sét tartom. Ipar- és tudománytörténe-
ti tevékenységemet számos előadáson 
kívül 11 V4-könyv dokumentálja. A Mis-
kolci Egyetemen veszek részt a felsőok-
tatásban. 1989 óta vezetem az általam 
megszervezett megyei mérnöki kama-
rát. Remélem, az MMK-ban eddig 32 éves 
vezetői, ezen belül 26 éves alelnöki tevé-
kenységem ismert tagságunk előtt.

Jancsó Béla
A Magyar Mérnök Kamarát hagyományai 
és múltja egyértelműen arra kötelezik, 
hogy az ország meghatározó szakami 
szervezete legyen. A hagyományok meg-
tartása mentén azonban fel kell készülni 
az új kihívásokra! Elnökségi tagként célom 
lenne a kamara szakmai és területi egysé-
gének megerősítése. Munkámmal arra 

törekednék, hogy a területi szervezetek-
kel és tagozatokkal együttesen a kama-
rát olyan szervezetté formáljuk, amely 
biztosítja a megfelelő szakmaképvisele-
tet és a mérnöki munka megbecsülését. 
Ennek keretében erősíteném a kamarán 
belül a szakmai együttműködést, kom-
munikációt, amik a fenti célok eléréséhez 
hozzájárulnak. Feladatomnak tekinteném 
az információk gyűjtését és eljuttatását 
tagjaink számára. A szakmai együttmű-
ködések keretében segíteném elő, hogy 
a kamara aktívan és érdemben vehessen 
részt a mérnököket érintő döntések elő-
készítésében, véleményezésében, ezzel 
is biztosítva a minőségi szakmagyakor-
lás feltételeit. Az eddigi tervezői, gene-
ráltervezői gyakorlatomnak megfelelően 
képviselni kívánom a komplex szemléle-
tű, kölcsönös előnyökön alapuló tervezői 
együttműködést. Az elnökség munkájá-
ban a napi élő gyakorlati tapasztalatok 
felhasználásával, aktív mérnökként kívá-
nok közreműködni, támogatva a kamara 
által képviselt mérnököket és a szakmánk 
érdekeit.

névjegy
1991-től folyamatosan a komplex közmű-
infrastruktúra tervezése területén dolgo-
zom. Másoddiplomaként a Közgazdasági 
Egyetem mérnök-közgazdász szakát vé-
geztem el. Pályafutásom során a komp-
lex projekt-előkészítéstől kezdve az en-
gedélyezési, tender- és kiviteli tervek 
készítésében vettem részt, több esetében 
a megvalósulást is végigkövetve. Orszá-
gos szinten több nagyvárosi EU-s projekt 
előkészítésében és megvalósításában 
működtem közre, több tervezőcsapattal 
együtt. Kiemelt ezek közül a Nagykörút 
vízvezetékcseréje, Budapest és térségé-
nek teljes körű csatornázása, valamint a 
dél-alföldi ivóvízminőség-javító prog-
ram, és külföldi munkáim. Nálunk csalá-
di hagyomány a mérnöki pálya. Édesapá-
mat követve lettem vízépítő mérnök, és a 
fiam idén januárban szerezte meg BSC épí-
tőmérnöki diplomáját.

Kocsis Attila
Az országos kamarában – koromnál fog-
va – továbbra is azt látom az egyik legfon-
tosabb feladatomnak, hogy a szakmabe-
li fiataloknak példát mutatva felkeltsem 
érdeklődésüket a kamara iránt. Egyik fő 
célunknak kell tartani a fiatalok figyelmé-
nek ráirányítását mind a mérnöki szak-
mára, mind a kamara fontosságára, így a 
kamarában való feladatvállalásokra, po-
zíciók betöltésére is. Nekünk, fiatalságnak 
komoly feladatunk beépülni és betanulni, 
illetve az előző korosztálytól a tapaszta-
latokat átvéve a Magyar Mérnöki Kama-
rát megújítani úgy, hogy a tagok megelé-
gedettségét is kivívó, ütőképes szakmai 
szervezetet hozzunk létre. Ebben nagyon 
fontos szerepe van a fiatalságnak, hogy 
a kor szellemének megfelelő dinamikus,  
a jövőbe mutató szervezetté alakuljunk.  
A sikeres végrehajtáshoz nagy szüksége  
van a kamarának arra, hogy a fiatalokat, 
valamint az ipari és tervezői gyakorlat 
meghatározó szereplőit mind nagyobb 
számban bevonja az aktív kamarai mun-
kába. Legnagyobb probléma a szakmánk 
megbecsülésének hiánya, ennek javítása 
érdekében kell tovább folytatnunk a tár-
sadalom számára a munkánk megismeré-
sét segítő programok szervezését, vala-
mint az iskolás korosztályok érdeklődését 
is felkelteni a mérnöki szakma iránt, ezzel 
ösztönözni őket a pályaválasztásban.

névjegy
Kocsis Attila (09-0737) Nyíregyházán szü-
letett 1974. 10. 20-án, okl. építőmérnök 
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(BME, Építőmérnöki Kar, építőmérnöki 
szak, nappali tagozat, 1998), Tartószer-
kezeti tervezők mesteriskolája, X. ciklus 
(2006), 22 év szakmai gyakorlat, tartó-
szerkezeti tervező és szakértő 1998-tól 
a Hydrastat Kft.-nél, 2011-től ügyveze-
tő igazgató. Jelenlegi kamarai pozíciók: 
a Magyar Mérnöki Kamara elnökségi tag-
ja, a Hajdú-Bihar Megyei MK felügyelő-
bizottság elnöke, a Hajdú-Bihar Megyei 
Tartószerkezeti Tagozat elnökségi tagja. 
Az utóbbi pár év jelentősebb munkái Bu-
dapesten: HUNGEXPO-revitalizáció, I-II. 
ütem; Mol-campus toronyház; Nemzeti 
Korcsolyázó Központ. Debrecenben: Nem-
zetközi Iskola; gyógyfürdőfejlesztés, Deb-
receni Egyetem Innovációs Központ, Sen-
sirion ipari csarnok.

Kun Gábor
Néhány fontos téma, amelyeket az új el-
nökségnek javasolok kiemelten kezelni, 
és amelyekben megválasztásom esetén 
elnökségi tagként közreműködnék:

– az elnökség (és ezen belül a főtitkár-
ság) munkamódszerei, a kapcsolattartás 
formái és rendszeressége, tevékenysé-
gének tartalma a főtitkársággal és ennek 
keretében működő szervezetekkel és 
személyekkel, a továbbképzési testület-
tel, a tudásközponttal, az etikai-fegyelmi 
bizottsággal és a különböző munkacso-
portokkal áttekintendő, a szükségesnek 
ítélt változtatásokra cselekvési terv ki-
dolgozása;

– hasonló módon áttekintendő és 
értékelendő a területi kamarákkal és a 
szakmai tagozatokkal való munkameg-
osztás és kapcsolat, szem előtt tartva 
ennek rendszerességét és intézménye-
sített voltát, hatékony formáit;

– megvizsgálandó és ennek alapján 
prioritások meghatározása (nem üres 
és formális együttműködési megálla-
podásokról van szó!) a következőkben 
felsoroltakkal, az ezekhez kapcsolódó 
feladatok rangsorolása: a kormányzat-
tal, építésigazgatással, a Magyar Építész 
Kamarával, a felsőoktatás- és a szak-
képzés szereplőivel, az ipari szereplők-
kel, a különböző hatóságokkal, szakmai 
szervezetekkel, a Magyar Szabványügyi 
Testülettel;

– érdemi és a gyakorlathoz kapcso-
lódó módszerek megtalálása etikai kér-
désekben, ügyekben és a mindennapi  
mérnöki gyakorlathoz kapcsolódó, a 
munkatevékenységhez köthető témák-
ban párbeszéd kialakítása, módsze-
rek, megvalósítható és megvalósítan-
dó gyakorlat ajánlása a BIM, a tervezési 
díjszabás, a tervek tartalma, a tervezé-
si szerződések témaköreiben. Az ezek-
hez szükséges feltételek megteremtése. 
Eredmények elérése a szabványalkotás-
ban, a jogszabályok létrehozásában.

névjegy
Okl. villamosmérnök (BME, 1971), vezető 
tervező, szakértő, tervellenőr. 1962–1966 
között a Telefongyár (Budapest) energeti-
kusa, 1966–1979 között az Élelmezésipa-
ri Tervező Vállalat tervezője, 1979–1989 
között az Általános Épülettervező Válla-
lat csoportvezetője, illetve irányító ter-
vezője. 1989–1991 között ÁÉTVill Kft. ügy-
vezetője, illetve tulajdonosa, 1991-től a 
Hungaroproject Mérnökiroda Kft. ügy-
vezetője, tulajdonosa, villamos vezető 
tervezője. 2002-től az Elektrotechnikai 
Tagozat elnöke, 2013-tól az MMK válasz-
tási jelölőbizottságának tagja, 2019-től az 
MMK alapszabály-előkészítő bizottságá-
nak társelnöke. Kitüntetései: MMK Zielins-
ki Szilárd-díj (2014), Gergely–Sziráki-díj a 
Magyar Világítástechnikáért (2016), Az Év 
Mérnöke kamarai aranygyűrű (2020).

Lakits György
1. Az MMK érdekvédelmi szerepének erő-
sítése, az MMK, a „mérnökség” tekintélyé-
nek növelése, ezen keresztül a kormány-
zati döntések lehetséges befolyásolása. 
E tárgyban az ITM-mel tagozatként össze-
hozott együttműködés kiterjesztése.
2. A 266-os módosításának elfogadtatása, 
ezáltal a szakmagyakorlás jogi feltételei-
nek egyértelműsítése és javítása.
3. A Beruházási kódex elfogadtatása és ki-
terjesztése az állami szereplőkre.
4. A mérnöki vállalkozások segítése, be-
vonása a kamarával közös célok elérése 
érdekében, a műszaki szakmaiság megje-
lenítése a közbeszerzésekben.
5. Az MMK belső működése területén az 
alábbiakat tartom megoldandónak:
– a területi kamarák és az MMK szervezetei 
(főtitkárság, tagozatok) viszonyának ren-
dezése, az együttműködés javítása, 
– az új alapszabály-előkészítés lezárása és 
elfogadása, átlátható gazdálkodás, 
– a választmány mint fórum szerepének 
erősítése, ezzel is segítve az egységes mű-
ködést,
– az MMK tanúsítási rendszerének erősíté-
se, egységesítése, külső elismertetése,
– a FAP rendszer módosítása, a tagozati fi-
nanszírozás kérdésének lezárása,
– a tagozati honlaprendszer egységesítése, 
megújítása az információhoz jutás és szak-
mai véleménycsere javítása érdekében.

névjegy
Végzettségem okleveles építőmérnök, 
közgazdasági szakokleveles mérnök, kör-
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nyezetvédelmi okleveles szakmérnök. 
37 éves mélyépítési tervezői és cégveze-
tői gyakorlatom során dolgoztam kis és 
nagy létszámú cégnél egyaránt, állami és 
magánberuházásokon. 2012 óta az Utiber 
Kft. ügyvezetőjeként projektjeink kapcsán 
nemcsak közlekedési, hanem hídépítési, 
talajmechanikai, vízépítési és közműveket 
érintő kérdésekkel, valamint kapcsolódó 
környezetvédelmi és magasépítési beru-
házásokkal is foglalkozom a beruházás 
teljes folyamatában. Napi munkám része 
a mérnököket és mérnöki vállalkozáso-
kat érintő jogi, közbeszerzési és közgaz-
dasági problémák megoldása. 2010-től az 
MMK Közlekedési Tagozat elnökségi tagja, 
2014-től elnöke vagyok, 2017-től tagja va-
gyok az MMK elnökségének. Részt vettem 
többek között az IKOP monitoring bizott-
ság, az útügyi műszaki szabályozási bi-
zottság és az MMK alapszabály-előkészítő 
bizottságának munkájában.

Lengyelfi László Zoltán
Megválasztásom esetén igyekszem elő- 
segíteni, hogy az MMK a tagjai felé egyre 
több, a tevékenységüket segítő szolgál- 
tatást nyújtson. A nem a tagjaink közvet-
len tevékenységét támogató feladatok 
csökkentése mellett szeretném előmoz-
dítani a mérnöki szakmai, vállalkozási 
tevékenységet segítő munkákat. Célom 
a kamarák és a szakmai tagozatok egy-
más feladatait tiszteletben tartó együtt- 
működésének elősegítése. A szakmai te- 
vékenységek mellett fontosnak tartom 

– a mérnöki munka társadalmi elismert-
ségének emelését, 
– a mérnöki minimális díjszabás bevezeté-
sét és számonkérhetőségét, 
– az etikátlanul, nem megfelelő szakmai 
színvonallal dolgozókkal szembeni hatásos 
szankcionálási lehetőség megteremtését. 

névjegy
Végzettség: tűzvédelmi mérnök, mun-
kavédelmi szakmérnök. Jelenlegi mun-
kahely: Pyro-Service Kft., tulajdonos, 
projektmenedzser. 1981-ben lettem hiva-
tásos tűzoltó. Kezdetben a fővárosi, majd 
a komáromi és a tatabányai tűzoltóságon 
teljesítettem beosztott tűzoltói szolgá-
latot. A főiskolai tanulmányaim befeje-
zését követően, 1985-től tűzmegelőzési 
előadói, főelőadói, majd tűzoltási és szol-
gálati főelőadói feladatokat láttam el. 
1991-től ismét a tűzmegelőzési szakterü-
leten dolgoztam, ahol tizenöt évig osz-
tályvezetői és parancsnokhelyettesi be-
osztást töltöttem be. E munkám mellett 
1993-tól vállalkozóként építmények és 
beépített tűzvédelmi berendezések ter-
veinek elkészítését és gazdálkodó szer-
vezetek tűzvédelmi tevékenységének 
segítését (oktatás, szakvizsgáztatás, sza-
bályzatkészítés, állapotfelmérés) végez-
tem. 2010-től nyugdíjasként folytattam 
a korábban kiegészítő tevékenységként 
végzett tűzvédelmi szolgáltatói munkát. 
Vállalkozásaim fő tevékenysége az épí-
tészeti tűzvédelmi tervezés, de alkalom-
szerűen foglalkozom kisebb beépített 
tűzvédelmi berendezések tervezésével, 
oktatással, vizsgáztatással és egyéb tűz-
védelmi szolgáltatásokkal is. A tulajdo-
nomban levő Pyro-Service Kft.-ben több 
alkalmazott mérnök munkáját irányítom 
és felügyelem. Társadalmi feladatként 
tűzvédelmi műszaki irányelvek kidolgo-
zásában veszek részt, a „Kiürítés” TvMI-t 
kidolgozó bizottság munkáját vezetem.

A Komárom-Esztergom Megyei Mérnö-
ki Kamarának 1997 óta vagyok tagja. Több 
ciklus óta elnökségi tagként veszek részt a 
területi kamara munkájában. Az MMK-ban 
2011-től 2019-ig alapító elnöke voltam a 
Tűzvédelmi Tagozatnak, azóta a tagozat el-
nökségének tagjaként segítem a munkát.

Nádor István
Melyek a legfontosabb célok és teendők az 
MMK elkövetkező éveiben? Én ezekre gon-
dolok:
1. Markáns fellépés a kamarai törvény rég 

aktuális módosításáért.
2. A városi főmérnökrendszer mielőbbi álta-

lános bevezetése a közösségi infrastruk-
túra szakszerű tulajdonosi kezeléséért.

3. Erős érdekképviselet, határozott véle-
ménynyilvánítás szakmai, szabályozási 
kérdésekben.

4. Szövetségépítés a szakmai kamarákkal 
és egyesületekkel, közös céljaink eléré-
séért.

5. Állami normatívát az állam által igényelt 
feladatok ellátásáért, kárpótlást a hábo-
rú után államosított székházunkért!

6. Új alapszabállyal új típusú kamarai mű-
ködés.

7. Kell egy csapat, az elnökség, mely prog-
ramot hirdet, a mérnök érdekében irá-
nyítja a köztestületet, fazont szab mű-
ködésének.

8. Bizalomerősítést, nyílt véleménycse-
rét, szolgáltató kamarát, ne hivatalt! 

9. Gazdálkodási, szervezeti racionalizálás, 
jobb döntés-előkészítés.

10. Mérnöki közösségépítést! Fiatalokat a 
mérnöki pályára, a kamarába!

11. A Mérnök Újság megújítása.
12. Morális kötelezettségünk a mérnökök tár-

sadalmi felelősségvállalásának erősítése.
13. A technológia évszázadában abszurd 

drámába illő a mérnöki munka hazai 
alábecsültsége. Ezen fanyalogni kevés, 
változtatni kell! Új típusú, professzio-
nális kamarai kommunikációt, önkén-
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tes kommunikációs képzést a mérnö-
köknek!

+1. Humort a kamarába, mert a humor jó, 
a humor segít! És ez nem vicc!

Készen állok mindezekért dolgozni, eh-
hez három dolgot kérek: bizalmat, voksot 
és együttműködést!

névjegy
68 éves okl. építőmérnök vagyok. A szom-
bathelyi Vízügyi Igazgatóságnál jártam  
végig a vízgazdálkodás szakterületeit és a 
ranglétrát, majd 16 évig a cég vezetője vol-
tam. Pályám csúcspontjai: töltésszakadás 
utáni árvízvédekezés a Beregben; a Kis-Ba-
laton Vízvédelmi Rendszer megvalósítá-
sa és működtetése; vörösiszap-szennyezés 
vízminőségi kárelhárítása; Magyarország 
képviselete határvízi együttműködések-
ben (A, CRO, SLO); s nem utolsósorban az az 
óriásmolinó, amivel kollégáim búcsúztat-
tak utolsó munkanapomon: „Mindent kö-
szönünk! Vízügyes kollégáid és barátaid!” 
Kezdettől kamarai tag vagyok, több ciklus-
ban a Vízgazdálkodási és Vízépítési Tagozat 
elnökségében dolgoztam. Hét éve a Vas Me-
gyei Mérnöki Kamarát vezetem. Egyik kez-
deményezője voltam a Területi Elnökök Fó-
ruma létrehozásának, képviseletükben az 
új országos kamarai alapszabály előkészí-
tésén dolgozom.

Dr. Siki Zoltán
Legfontosabbnak a kamarai szakmai mun-
kát, a kamara szakmai tekintélyének növe-
lését tartom. Megválasztásom esetén ki-
emelten szeretném a 266/2013. (VII. 11.) 

Korm. rendelet hatálya alá nem eső szak-
mák képviseletét ellátni az elnökségben. 
Szeretném szorosabbá tenni a kamara és a 
felsőoktatás közötti kapcsolatot, az MMK-
nak erőteljesebben kellene megjelennie 
az oktatásban. Az oktatási és informatikai 
tapasztalataimat a továbbképzések terü-
letén kamatoztatnám az munkám során.

névjegy
1983-ban végeztem a BME Építőmérnöki 
Karán, földmérő szakon. Egy hároméves 
ösztöndíj után az Általános Geodéziai Tan-
széken helyezkedtem el, jogutódjának az-
óta is munkatársa vagyok. 1986-ban mér-
nöki matematika szakmérnöki oklevelet 
szereztem, 1996-ban védtem meg egyete-
mi doktori disszertációmat. Szakmai mun-
kám során elsősorban a mérnökgeodézia 
matematikai és informatikai kérdéseivel 
foglalkozom. Több mint hetven magyar 
és angol nyelvű publikációm jelent meg. 
Több szakmai szervezetben viseltem vagy 
viselek ma is vezető tisztséget, az MMK Ge-
odéziai és Geoinformatikai Tagozat elnö-
ke, a gita Műszaki Térinformatika Egyesü-
let elnökségi tagja vagyok, korábban az 
MFTTT intézőbizottságának tagjaként, a 
HUNAGI főtitkárhelyetteseként is dolgoz-
tam. Az egyetemi oktató-kutató munka 
mellett egyéni vállalkozóként a mérnöki 
piacon is jelen vagyok.

Dr. Szepes András József
Elsődleges feladatnak tartom, hogy az 
új elnökség az elnöki program mentén 
olyan munkatervet dolgozzon ki, mely tá- 

mogatja kamaránk elismertségét, meg-
szünteti a kamara iránti bizalmatlansá-
got, felszámolja a félreértelmezésen ala-
puló terület–tagozat ellentét gyanúját is. 
Miután a felsőoktatásban egyik fő kuta-
tási területem a távoktatás módszerta-
nának és minőségbiztosításának alkal-
mazása és fejlesztése, legszívesebben a 
szakmai továbbképzés feladatával fog-
lalkoznék, melyet jelenleg is végzek a te-
rületi kamara szintjén. Nagyon fontosnak 
tartom a színvonalas tananyagok mellett 
a kollégák igényeihez igazodó oktatási 
formák alkalmazását, színesítve a jelen-
legi kínálatot.

Nagyon fontos feladata lehet az új el-
nökségnek a területi kamarák és a tagoza-
tok együttműködésének támogatása, eb-
ben is szívesen részt vállalok.

Nyugdíjasként viszonylag szabadab-
ban tudom beosztani az időmet, tudok 
alkalmazkodni a feladatok és a társak 
igényeihez. 2020-tól megszerveztem a 
területi továbbképzés teljesen online le-
bonyolítását, a stúdiótól a közvetítésekig. 
Aktívan alkalmazom az irodatechnikai és 
kommunikációs szoftvereket.

névjegy
Okleveles földmérőmérnök, geodéziai 
automatizálási szakmérnök vagyok. Há-
roméves BGTV-s munka után lettem ok-
tató a felsőoktatásban. Az egyetemi dok- 
tori védésem után tantárgyfelelősként, 
az aktív időszak végén az informatika 
tárgy felelőseként. Tíz évig a Térinfor-
matika Tanszék vezetője, közben a kar 
továbbképzési és gazdálkodási dékán-
helyettese voltam. 14 jegyzetben volt 
részem, számos szakcikk és konferencia-
előadás szerzője vagyok. 25. éve az FMMK 
elnöke. Munkámért a Gyulafehérvári 
Egyetem díszdoktorrá avatott. Kitünteté-
seim: Bory Jenő-díj, FMMK, 2005; Zielinski 
Szilárd-díj, MMK, 2010; Dr. Hazay István-
díj, MMK GGT, 2015; A Magyar Érdemrend 
lovagkeresztje, 2019.



2021. MÁJUS  |  MÉRNÖK ÚJSÁG38

TISZTÚJÍTÁS Elnökségi tagjelöltek

Zalavári István
Az MMK 2021. évi tisztújítása során elnök-
ségi tagságra jelölésem elfogadását két 
szempont indokolta. Egyrészt a leköszö-
nő elnökség személyi összetételéből adó-
dó, nyilvánosságra került konfliktusok szá-
ma, témái és szereplői, és a mögötte rejlő 
ok, ami leginkább a jelölési választási eljá-
rásban keresendő, a véletlenszerűen ösz-
szeálló összetétel anomáliáit jelzi. Ennek 
kiküszöbölésére próbáltunk egyeztetett/
koordinált – „előválasztáson” alapuló – je-
lölési eljárást megszervezni, azonban be-
bizonyosodott, hogy a jelenlegi szabályok 
csak ezt a véletlenszerűen összeálló jelölő-
listát preferálják, és ennek megváltoztatá-
sát tartom az egyik legfontosabb feladat-
nak. Jelölésem elfogadásának másik oka a 
félbemaradt alapszabály-előkészítési fo-
lyamat, amelynek befejezését, az elkészült 
szabályzattervezet aktualizálását és szava-
zásra bocsátását, lezárását a kamara életé-
ben kulcsfontosságú lépésnek tartom, és 
ennek sikeréért szeretnék dolgozni.

névjegy
66 éves, szerkezetépítő mérnök vagyok, 
és életkorom, valamint nyugdíjas státu-
szom ellenére aktív tervezőként dolgo-
zom irodámban. 2008 óta vagyok a Veszp-
rém Megyei Mérnöki Kamara elnöke, és az 
MMK életében is azóta veszek részt inten-
zíven. A Tartószerkezeti Tagozat elnöksé-
gének a második ciklusban vagyok tagja. 
Tapasztalataim arra mutatnak, hogy az 
eredményes kamarai munkához viszony-
lagos függetlenségre, és olyan prioritá-

son alapuló időfelhasználásra van szük-
ség, ahol a közösségért tenni akarás az 
elsők közt szerepel. Úgy gondolom, hogy 
ezek a feltételek nálam biztosítottak. 

Zarándy Pál
Az elnökség tagjaként az összes szakte-
rület felé nyitott kívánok lenni, inkább a 
szakmaiságot, szakszerűséget szeretném 
képviselni, mint egyes szakterületeket. Ki-
vételt képeznek az energetika és az elekt-
rotechnika, e területekhez szakmai múl-
tamra tekintettel szorosabban kötődöm.

Célom az elnökségben az együttműkö-
dés és a jó kompromisszumokra való tö-
rekvés támogatása. Ez nem zárja ki a ha-
tékony és nyílt, de a személyeskedéseket 
kerülő vitákat, amelyeket időben le kell 
tudni zárni, az eredményeket aztán egy-
ségesen kell képviselni.

A „kamarát” a személyes tagság, a me-
gyei kamarák és a tagozatok, valamint az 
országos elnökség mint szervezetek ösz-
szességét fogom fel, sikerünk a kompe-
tenciahatárok és felelősségi körök fel- és 
elismerésén, tiszteletén alapuló együtt-
működésen múlik. Az elnökség tagjaként 
az alábbi ügyekre szeretnék fokozott fi-
gyelmet fordítani:

– Az EU és a (mindenkori) kormány 
szakpolitikai kezdeményezéseinek meg-
ismerése, kommunikálása a tagság felé, 
és részvétel azok alakításában.

– Egy bizonyos értékelvűség érvényesí-
tése és fejlesztése tagjaink tevékenységé- 
ben a kamarai szervezetek munkájában. 

– A fontos értékek: etikus gyakorlat, el-
lenőrzött minőség, hiteles tudás, együtt-
működés a szakmai kompetenciahatárok 
figyelembevételével.

– Az elnökség előtt álló feladatnak tar-
tom hosszú távú stratégiák kidolgozását, az 
értékelvű szemlélet érvényre jutását a tag-
ság körében, és a mérnökök, valamint a ka-
mara társadalmi elismertségének javítását 
az értékek hiteles kommunikálása révén.

névjegy
Szakterületek: nagyfeszültségű villamos 
berendezések és rendszerek tervezése, 
fejlesztése, tervezési, mérnökszolgálati 
és fővállalkozási szerződések lebonyolí-
tása, mérnökirodai tevékenység szerve-
zése és irányítása.

Végzettségek: okl. villamosmérnök 
(BME), okl. mérnök fővállalkozó (Marx Ká-
roly Közgazdaság-tudományi Egyetem To-
vábbképző Intézete), Euromérnöki diploma.

Nyelvismeret: angol tárgyalási és leve-
lezési szint (felsőfokú állami nyelvvizsga), 
német tárgyalási és levelezési szint (felső-
fokú állami nyelvvizsga).

Aktuális beosztás: nyugdíjas. 
Pályafutás: 1965–1968 között a Köz-

épülettervező Vállalat tervezőmérnöke,
1968–1989 között az ERŐTERV Vállalat 

tervező- és fejlesztőmérnöke, különféle  
középvezetői beosz tások, a fejlesztési osz-
tály vezetője, 1989–1990 között főosztály-
vezető, majd irodavezető, 1991–1993 kö-
zött az ERŐTERV Rt. műszaki igazgatója, 
1993–1996 között a cég vezérigazgató-he-
lyettese, 1996–2002 között ügyvezető ve-
zérigazgatója.

Kamarai tisztségek: Egy cikluson át az 
MMK Villamos és Hőenergia Tagozata elnö-
ke, jelenleg az elnökség tagja. A BPMK tag-
ja. Az MMK elnökségébe póttagként került 
be, előtte a BPMK elnökségi tagja. A BPMK 
küldötte. 2013-től az MMK elnökségi tagja.

Gyurkovics Zoltán, Wéber László  
és Parragh Dénes András
bemutatkozó anyagait lásd 

a 26–28. oldalakon. – A szerk.
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Lapostető-felújítás kiegészítő hőszigeteléssel
Az energiatudatosság növekedése visszahat az építőanyag-gyártókra is. 

Új, innovatív termékek jelennek meg a piacon, melyek hatékonyabbak, és nemritkán még  
az áruk is kedvező. Ilyen az Austrotherm Kft. ZENIT® márkanevű terméke is.

Lapostetők hőszigetelésére kétféle módszer ismert: Lapostetők hőszigetelésére kétféle módszer ismert: 
az egyenes és a fordított rétegrend. Előbbinél a az egyenes és a fordított rétegrend. Előbbinél a 
vízszigeteléssel védjük meg a hőszigetelést a ned-vízszigeteléssel védjük meg a hőszigetelést a ned-
vesség káros hatásától, és a csapadékvíz elleni vesség káros hatásától, és a csapadékvíz elleni 
szigetelés van legfelül. A másik esetben a nedves-szigetelés van legfelül. A másik esetben a nedves-
ségálló hőszigetelés alatt, védetten helyezkedik el a ségálló hőszigetelés alatt, védetten helyezkedik el a 
vízszigetelés. Ennek a rétegrendnek előnye többek vízszigetelés. Ennek a rétegrendnek előnye többek 
között az, hogyközött az, hogy

 a hőszigetelés védi a vékony, sérülékeny vízszi- a hőszigetelés védi a vékony, sérülékeny vízszi-
getelést a mechanikai hatásoktól,getelést a mechanikai hatásoktól,
 megvédi a vízszigetelést az ultraibolya sugárzás- megvédi a vízszigetelést az ultraibolya sugárzás-
tól is, ami gyorsítaná a lemezek öregedését,tól is, ami gyorsítaná a lemezek öregedését,
 kisebb lesz a vízszigetelés napi és szezonális  kisebb lesz a vízszigetelés napi és szezonális 
hőingadozása, amivel kitolódik annak élettartama.hőingadozása, amivel kitolódik annak élettartama.

A fordított rétegrend számos előnyét csak szigorú A fordított rétegrend számos előnyét csak szigorú 
feltételek mellet lehet élvezni. Az Austrotherm for-feltételek mellet lehet élvezni. Az Austrotherm for-
mahabosított expandált polisztirolhab hőszigetelő mahabosított expandált polisztirolhab hőszigetelő 
anyaga, a ZENITanyaga, a ZENIT®® ezen a területen jelent gazdasá- ezen a területen jelent gazdasá-
gos megoldást.gos megoldást.
A ZENITA ZENIT®® terméket alapos előzetes laboratóriumi  terméket alapos előzetes laboratóriumi 
vizsgálatok után tizenhárom évvel ezelőtt építették vizsgálatok után tizenhárom évvel ezelőtt építették 
be először fordított rétegrendű lapostetőbe. Az egy be először fordított rétegrendű lapostetőbe. Az egy 
évvel később kivett minták újabb ellenőrzésnek évvel később kivett minták újabb ellenőrzésnek 
lettek alávetve. A hővezetési tényezője továbbra lettek alávetve. A hővezetési tényezője továbbra 
is megfelelt a közölt értéknek, víztartalma pedig a is megfelelt a közölt értéknek, víztartalma pedig a 

megengedett 1 % helyett csak, 0,003% volt. Azóta megengedett 1 % helyett csak, 0,003% volt. Azóta 
számos épületben szolgálja az energiatakarékossági számos épületben szolgálja az energiatakarékossági 
céljainkat, így például a Richter Gyórgyszerkészít-céljainkat, így például a Richter Gyórgyszerkészít-
mény Gyártó Üzem tetőszigeteléseként, amivel az mény Gyártó Üzem tetőszigeteléseként, amivel az 
UNISZIG Kft. 2016-ban Év Tetője díjat nyert. A min-UNISZIG Kft. 2016-ban Év Tetője díjat nyert. A min-
den vastagságban egyforma (0,035 W/mK) hőve-den vastagságban egyforma (0,035 W/mK) hőve-
zetési tényező, a 40 cm-es maximális gyártási vas-zetési tényező, a 40 cm-es maximális gyártási vas-
tagság révén lehetővé vált, hogy fordított tetővel is tagság révén lehetővé vált, hogy fordított tetővel is 
elérjük a közel nulla épületenergetikai követelményt.elérjük a közel nulla épületenergetikai követelményt.

Jelentős előnye ennek a megoldásnak az is, hogy Jelentős előnye ennek a megoldásnak az is, hogy 
meglevő tetők felújítására is alkalmazható. Gyakran meglevő tetők felújítására is alkalmazható. Gyakran 
állunk szembe azzal a helyzettel, hogy a lapostető állunk szembe azzal a helyzettel, hogy a lapostető 
hőszigetelése nem megfelelő, de a rajta levő víz-hőszigetelése nem megfelelő, de a rajta levő víz-
szigetelés ép, sőt, nem ritkán frissen lett felújítva. szigetelés ép, sőt, nem ritkán frissen lett felújítva. 
Ebben az esetben a tulajdonos nem szívesen vállalja  Ebben az esetben a tulajdonos nem szívesen vállalja  

a vízszigetelés felbontását, egyrészt a költségek  a vízszigetelés felbontását, egyrészt a költségek  
miatt, másrészt attól tartva, hogy az új vízszigetelés miatt, másrészt attól tartva, hogy az új vízszigetelés 
korántsem lesz olyan jó, mint a régi. Ilyenkor az úgy-korántsem lesz olyan jó, mint a régi. Ilyenkor az úgy-
nevezett kettős hőszigetelést kell alkalmazni, ami az nevezett kettős hőszigetelést kell alkalmazni, ami az 
Austrotherm ZENITAustrotherm ZENIT®® segítségével egyszerű feladat.  segítségével egyszerű feladat. 
A meglevő egyenes rétegrendű tetőre, közvetlenül A meglevő egyenes rétegrendű tetőre, közvetlenül 
a vízszigetelésre, egymáshoz szorosan illesztve kell a vízszigetelésre, egymáshoz szorosan illesztve kell 
tenni a ZENITtenni a ZENIT®® lemezeket (fordított rétegrend), majd  lemezeket (fordított rétegrend), majd 
geotextília és kavicsréteg segítségével a rögzítést geotextília és kavicsréteg segítségével a rögzítést 
is meg kell oldani. A kivitelezésnél ügyelni kell arra, is meg kell oldani. A kivitelezésnél ügyelni kell arra, 
hogy a sérülékeny vízszigetelés ép maradjon. Az új hogy a sérülékeny vízszigetelés ép maradjon. Az új 
hőszigetelő réteg nem csak az energiafogyasztást hőszigetelő réteg nem csak az energiafogyasztást 
csökkenti, hanem védi a vízszigetelést a környezet csökkenti, hanem védi a vízszigetelést a környezet 
káros hatásától, így az élettartama megnő, a tető káros hatásától, így az élettartama megnő, a tető 
karbantartási igénye csökken, és akár új közössé-karbantartási igénye csökken, és akár új közössé-
gi tér kialakítására is van lehetőség. Ezek hosszú gi tér kialakítására is van lehetőség. Ezek hosszú 
távon további költségcsökkenést jelentenek a tu-távon további költségcsökkenést jelentenek a tu-
lajdonosoknak.lajdonosoknak.

www.austrotherm.hu
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TISZTÚJÍTÁS Felügyelőbizottsági tagjelöltek

Dr. Bálint Ákos
A KTE-nél is betöltött fb-tagsági tapaszta-
latokat, valamint a közgazdasági és jogi 
végzetséggel „megtámogatott” mérnöki 
ismereteket hasznosítva – szoros együtt-
működésben a kamara felső és operatív 
vezetésével, valamint fb-tag kollégáim 
segítségével – a Magyar Mérnöki Kamara 
törvényes, eredményes működését kívá-
nom biztosítani. 

A felügyelőbizottság tevékenysége, 
az ott betöltött tagság inkább egy – a ve-
zetést segítő, javaslatokat megfogalma-
zó – támogató terület. Az egyéb szakmai 
szervezetekben betöltött tisztségeimnek 
köszönhetően meglévő, széles körű isme-
reteimet, kapcsolataimat azonban – az ed-
digiekhez hasonlóan – szívesen fordítom a 
kamara tevékenységének előmozdításá-
ra, a mérnöki hivatás elismertségének nö-
velésére, a jogalkotók által megküldött 
jogszabálytervezetek szakmai vélemé-
nyezésében való közreműködésre.

névjegy
A BME Építőmérnöki Karán 1985-ben vé-
geztem, közlekedésépítő mérnökként. 
1996-ban közgazdasági szakokleveles 
mérnök, majd 2003-ban jogász, 2017-ben 
útügyi technológus szakmérnök végzett-
séget szereztem. Közlekedési építmények 
szakterületen felelős műszaki vezető és 
építési műszaki ellenőr jogosultsággal, 
valamint közúti biztonsági auditor kép-
zettséggel rendelkezem.

Szakmai életutamat a Szegedi Közúti 
Igazgatóságnál kezdtem fenntartási mér-
nökként, majd igazgatója voltam egy ön-

kormányzati, költségvetési intézmény-
nek, azt követően ügyvezető igazgatója 
egy gazdasági társaságnak, majd igazga-
tóhelyettese egy szintén önkormányzati 
nonprofit társaságnak.

Jelenleg – 2011 óta – a Magyar Közút 
Nonprofit Zrt. szegedi mérnökségének 
vezetője vagyok.

Az elmúlt mintegy húsz évben betöl-
tött, egyéb társadalmi pozíciókat (például 
MMK KT-elnökségi tag) követően, jelenleg 
– második ciklusban – a Csongrád-Csanád 
Megyei Mérnöki Kamara alelnöke (és or-
szágos küldött), a KTE felügyelőbizott-
ságának tagja, a KTE Csongrád-Csanád 
Megyei Területi Szervezetének titkára 
vagyok; valamint külső (infrastruktúra)
szakértője az MKIK Közlekedési és Logisz-
tikai Kollégiumának.

Bózvári József
Az MMK felügyelőbizottságának tagjaként 
a kamara tevékenységét precíz, pontos és 
megbízható munkámmal kívánom a kö-
vetkező négy évben is segíteni. A tiszt-
ség ellátásához a saját motivációmon 
kívül fontosnak tartom, hogy felelősség-
teljes közlekedésmérnöki és építőmér-
nöki, objektív szemlélettel rendelkezem.  
A felügyelőbizottságban betöltött tagság 
során kommunikatív, határozott és a mér-
nök kollegák felé minden esetben nyitott 
hozzáállás mellett kívánom továbbra is 
végezni munkámat. Hiszem, hogy a Ma-
gyar Mérnöki Kamara minden mérnök ka-
marája és elsődleges érdekérvényesítő 
szervezete. Boldog családapaként – fele-

ségemmel és négy gyermekünkkel Gödöl-
lőn élünk – a sorrend az életemben: csa-
lád, munka, kamara. Bízom benne, hogy 
felügyelőbizottsági tagként végzett tevé-
kenységemmel a jövőben is segíthetem a 
mérnöki kamara sikeres munkáját.

névjegy
1984-ben született Salgótarjánban. Vég-
zettség: BME, okl. közlekedésmérnök; 
SZIE, okl. építőmérnök.
Munkahely: Master JoB Hungary Kft., ügy-
vezető.
Kamarai tagság: Nógrád Megyei Mérnöki 
Kamara, 12-00375, 12-50540.

Gilyén Elemér
A felügyelőbizottság munkáját segíte-
ném 30 év tapasztalatommal és a 8 tago-
zathoz kötődő szakmai „előéletemmel”. 
Célszerűnek tartanám a kamarai műkö-
dés problémáit feltáró „kérdőíves” felmé-
rés készítését.

névjegy
Végzettsége: híd-, vízműépítő technikus, 
utász törzsőrmester, építőmérnök, vasbe-
ton-technológus szakmérnök. Kamarai te-
vékenysége: a Környezetvédelmi Tagozat 
elnöke (1990–2014), tiszteletbeli elnöke 
(2014–), az MMK felügyelőbizottságának 
tagja (2015–), a Mérnök Újság szerkesztő-
bizottság tagja. Szakmai tevékenysége: 
FÖLDGÉP lábatlani kőbánya (1965), csong-
rádi utász, jeges árvízi védekezés (1966); 
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1971–1990: FÖLDGÉP, kb. ötvenezer lakás 
alapozása, víz-, gáz-, csatorna-, távfű-
tés-, útépítés, 30 millió m3 külszíni bánya-
művelés (bauxit, szén, kő); 1991–1992: 
Miniszterelnöki Hivatal, a bős–nagyma-
rosi beruházás vezetője, helyettes állam-
titkár; 1992–2021: környezetvédelem, 
hulladékgazdálkodás (Aszódi Veszélyes 
Hulladéklerakó, Bicske, Esztergom, Mar-
cali, Kecskemét: hulladéklerakó építése, 
üzemeltetése). Környezeti kármentesítés 
(kiskunlacházi szovjet reptér, Inotai Erő-
mű, Óbudai Gázgyár, MÁV, Mol stb.), ipari 
szennyvíztisztítás (Dunaferr, Opel Szent-
gotthárd, Audi Győr, Szegedi Tejgyár stb.). 

Komjáthy László Endre 
Felügyelőbizottsági tagságomhoz az ala-
pot elsődlegesen a magam mögött ha-
gyott 24 év mérnöki kamarai vezetői ta-
pasztalata adja. A szervezet egészére 
rendelkezem rálátással és a szükséges 
információkkal. Fontosnak tartom a ka-
marai tevékenység törvényességének 
fenntartását, a kamarai szabályzatok jo-
gi környezettel harmonizált meglétét, 
és ezen az alapon történő működést. Lé-
nyeges az átlátható, korrekt gazdálkodás 
megvalósítása, melyet az fb felügyel.

Alapítója, majd elnökségi tagja voltam 
a KEM Mérnök Egyletnek. 1996-tól 2020-ig 
– egy ciklus megszakítással – a Komárom-
Esztergom Megyei Mérnöki Kamara elnö-
ke voltam. Közben 4 évig tagja voltam az 
MMK elnökségének, illetve 24 évig tagja 
voltam az MMK választmányának. A me-
gyei elnökséget 2020-ban adtam át a fia-

tal generációnak, s így jelenleg a KEM Mér-
nöki Kamara tiszteletbeli elnöke vagyok.

névjegy
Közlekedésépítő mérnök vagyok, 1954-
ben születtem Lábatlanon. Szakmai te-
vékenységemet a Magyar Közútnál foly-
tattam. 1991–1997 között a Tatabányai 
KIG igazgatójaként irányítottam a me-
gyei úthálózat üzemeltetési, fenntartá-
si és fejlesztési tevékenységét. 1997-ben 
alapítottam a Partner Mérnöki Iroda Kft.-t,  
amelynek ma is ügyvezetője vagyok. Cé-
gemmel számos országos közúthálózat-
fejlesztési projekt tervezését végeztük el. 
Legutóbb a zalaegerszegi autonóm gép-
kocsitesztpálya unikális fejlesztési kon-
cepcióját dolgoztuk ki, több egyéb fejlesz-
tés tervezése mellett. 

Patak Norbert
Megválasztásom esetén a Magyar Mérnöki 
Kamara precíz, pontos, ugyanakkor kellően 
rugalmas munkavégzésemre számíthat.  
A kivitelezési és beruházási munkáimon 
keresztül megtanultam a csapatmunka 
fontosságát, így ezt a mentalitást a fel-
ügyelőbizottságon belül is alkalmazni fo-
gom. A közlekedési hatóság vezetése, 
valamint a hazai és külföldi minisztériu-
mokkal folytatott tárgyalásaim alkalmá-
val betekintést nyertem az államigazgatás 
működésébe, így ezen tapasztalatokat is 
kamatoztatni tudom. Munkámat rugalmas 
időbeosztásban végzem, így igény szerint 
a kamara rendelkezésére tudok állni.

névjegy
Szerkezet-mélyépítő mérnök. A Somogy 
Megyei Mérnöki Kamara tagja. Pályafutá-
sát előkészítő mérnök-művezető pozíci-
óban kezdte a hazai útépítés legnagyobb 
kivitelező cégénél, majd ugyanitt építés-
vezetőként folytatta munkáját. A kivite-
lezést követően a NIF Zrt.-hez került pro-
jektvezetői pozícióba, ahol az ott eltöltött 
közel három évet követően a Somogy Me-
gyei Kormányhivatal Közlekedési Hatóság 
vezetését bízták rá. Öt év hatósági mun-
ka után a NIF-hez mint projektiroda-ve-
zető került vissza. Jelenleg egy beruházó 
cég alkalmazásában áll, valamint vállal-
kozóként projektek vezetését és műsza-
ki ellenőri munkákat végez. Munkái közé 
tartozik a komáromi Monostori híd kivite-
lezésének előkészítése, részt vett a hazai 
intermodális csomópontok előkészítés-
ében és kivitelezésében. Jelenleg a Duna 
TEN-T belvízi út fejlesztési munkáiban, va-
lamint a Fertő tavi fejlesztésen dolgozik.    

Petruska István
A felügyelőbizottsági tagság is alkalmas 
azon szemlélet kifejezésre juttatásá-
ra, amit a kamarai élet egyéb területén 
is követek, mely szerint a Magyar Mér-
nöki Kamarának elsősorban a tervező 
és szakértő mérnökök képviseletét kell 
zászlajára tűzni, összeegyeztetve a tár-
sadalom egyéb területein tevékenykedő, 
a jelzett tevékenységtől eltérő pozíciókat 
betöltő mérnök kollégákkal. Fő irányvo-
nalnak tekintem a mérnöki díjszabás ér-



2021. MÁJUS  |  MÉRNÖK ÚJSÁG42

TISZTÚJÍTÁS

vényre juttatását, a központi intézkedé-
sek ne szülessenek meg az érintettekkel 
történő egyeztetések nélkül, a központi-
lag elfogadott intézkedések egységes al-
kalmazási megjelenítését az ország egész 
területén. Külön figyelmet kell fordítani a 
sajátos építményfajták kategóriájába tar-
tozó ágazatok speciális helyzetére.

névjegy
1997. január 1. óta vagyok a Hajdú-Bihar 
Megyei Kamara teljes jogú tagja, végzett-
ségemet tekintve gépészmérnök, illetve 
gazdasági szervező szakmérnök oklevél-
lel rendelkezem, hírközlési szakterüle-
ten tervezői, szakértői, műszaki ellenőri, 
felelős műszaki vezetői és beruházásle-
bonyolítói területeken tevékenykedem.  
A megyei kamaránál a Hírközlési és In-
formatikai Szakcsoport elnöki tisztségét 
töltöm be 2005 júniusa óta. 2006 júniu-
sában az MMK Hírközlési és Informatikai 
Tagozata a minősítőbizottság tagjai so-
rába választott, 2018 óta pedig a szak-
mai kompetenciát vizsgáló testület elnö-
ki tisztségét töltöm be.

Szánthó Zoltán
A mérnökképzésben és a kamarai mér-
nöktovábbképzésben szerzett tapaszta-
lataim alapján elsősorban a Magyar Mér-
nöki Kamara szakmai továbbképzésének 
fejlesztésével szeretnék foglalkozni, fel-
használva a járvány körülményei között 
szerzett egyéves távoktatási tapasztala-
tokat. 

névjegy
1984-ben végeztem a BME Gépészmérnö-
ki Karán, épületgépészként. Két év terve-
zői gyakorlat után, 1987 óta a BME I. Épü-
letgépészeti, később Épületgépészeti és 
Gépészeti Eljárástechnika Tanszékén dol-
gozom. A Magyar Mérnöki Kamarának 
alapítása óta tagja vagyok. 2000–2007 
között az Épületgépészeti Tagozat Mes-
teriskoláját vezettem. Egyetemi oktatói 
tevékenységemen kívül rendszeresen tar-
tok előadásokat az Épületgépészeti és az 
Energetikai Tagozat szakmai továbbkép-
zésein. 2015–2019 között az Épületgépé-
szeti Tagozat minősítőbizottságának vol-
tam tagja; 2019 óta az Energetikai Tagozat 
elnökségi tagja vagyok. 

Dr. Szunyog István
A Magyar Mérnöki Kamara a magyar gaz-
daság elválaszthatatlan része, felelős 
mérnöki tevékenység nélkül nincs jövő.  
Különösen igaz ez a pandémia és az azt 
követő újraindítás időszakában. A mér-
nökök még mindig nem ott helyezked-
nek el a társadalom hálójában, ahol az va-
lóban megilletné őket. Tudvalevő, hogy 
az utóbbi években egyre kevesebb a fia-
tal, aki a mérnöki pályát választja, pedig 
a jövő nélkülük nem építhető. Fontosnak 
tartom ennek az értékrendnek a vissza-
állítását, a mérnöktársadalom helyének 
újrapozicionálását. Felügyelőbizottsági  
tagságom esetén a kamara törvényes mű-
ködési rendjének folyamatos vizsgálata 
hozzásegítheti a vezetőket, hogy dönté-

seiket ezen irányvonalak mentén is hoz-
hassák meg.

névjegy
Dr. Szunyog István a Miskolci Egyetem 
Műszaki Földtudományi Karán szerzett 
olaj- és gázmérnöki egyetemi diplomát 
2002-ben. A Kőolaj és Földgáz Intézet-
ben PhD-hallgató, tanársegéd, adjunktus, 
majd 2012-től egyetemi docens. 2009-
ben szerezte meg tudományos fokozatát. 
2013-tól a Gázmérnöki Intézeti Tanszék 
vezetője, 2021-től gazdasági-fejlesztési 
dékánhelyettes. Főbb oktatási-kutatási 
területei: földgázfogyasztói gázrendsze-
rek, megújuló forrásból származó éghető 
gázok, földgázhálózati betáplálásuk. Szá-
mos hazai és nemzetközi projekt, szakmai 
kutatás szereplője, több esetben pénz-
ügyi és szervezési feladatokat is ellát. 
2002-től az BAZ Megyei MMK, majd 2010-
től a GOT, valamint az OSZMT aktív tagja.

Varga Zsolt
A Magyar Mérnöki Kamara munkáját, az 
eddig elért eredményeit és célkitűzéseit 
országos küldöttként követtem nyomon. 
Fontos feladatnak tartom, hogy a kamara 
a mérnökök érdekképviseletét minél ma-
gasabb szinten tudja ellátni, hiszen a mér-
nöki munka társadalmi elismertségét to-
vább lehet és kell is fokozni. Másik terület, 
ahol véleményem szerint további változá-
sokra van szükség, a mérnököket érintő 
szabályozások, jogszabályok, rendeletek 
kérdése. Egyszerű, világos és könnyen ér-

Felügyelőbizottsági tagjelöltek
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telmezhető szabályozási rendszerre van 
szükség, ezért lehetővé kell tenni a mér-
nököket érintő jogszabályalkotás, illetve 
-módosítás során a minél szélesebb körű 
(időben történő) szakmai egyeztetéseket, 
és tovább kell erősíteni a kamara politikai 
tekintélyét, kapcsolatrendszerét.

névjegy
Okl. építő üzemmérnök (1993, KTMF), okl. 
építőmérnök (1997, BME), okl. útfenntar-
tási és üzemeltetési szakmérnök (2016, 
BME). Pályakezdőként 1993–1996 között 
a Somogy Megyei Közúti Igazgatóságon 
üzemeltetési mérnök, műszaki ellenőr, 
majd 1996–2000 között az EUROUT Kft. 
projektmenedzsere, az útüzemelteté-
si tevékenység műszaki ellenőrzését és a 
PHARE tender műszaki specifikációjának 
készítését végezte. 2000–2020 között a 
Magyar Közút Nonprofit Zrt. Békés Megyei 
Igazgatóságánál és jogelődjeinél hídmér-
nök, vállalkozási osztályvezető, út-híd 
üzemeltetési és fenntartási osztályveze-
tő. 2020-tól főállású vállalkozó, közleke-
désépítési létesítményeket tervez. 1997-
től a Békés Megyei Mérnöki Kamara tagja, 
2007-től a felügyelőbizottság tagja, 2012-
től a felügyelőbizottság elnöke és orszá-
gos küldött.

Zsigmondi András
Felügyelőbizottsági tagság által a kamara 
és az elnökség felügyeletén keresztül be-
folyásolni a tevékenységeket annak érde-
kében, hogy a kamara hatékonysága növe-
kedjen, elsősorban az alábbi területeken:
– a mérnöki tevékenység anyagi, szakmai 
és társadalmi elismertségének növelése,
szakmai kiadványok, segédletek, ajánlá-
sok készítésének növelése az MMK-n be-
lül,
– a szakmai társszervezetekkel, egyesüle-
tekkel és felsőfokú oktatási intézmények-
kel való kapcsolatok és együttműködés 
erősítése,
– a minőségi munka erősítésének gyakor-
lati megvalósításához eszközök, segédle-
tek kidolgozása,

– korrekt és tisztességes szerződéses fel-
tételek érvényre juttatása a szakmai ber-
keken belül.
 

névjegy
Okl. építőmérnök, vasbeton szerkezeti 
szakmérnök. A Hídépítőnél végigjárta a 
ranglétrát, a beosztott mérnöki pozíció-
tól az általános vezérigazgató-helyettesi 
beosztásig. Számtalan nagy projektben 
vett részt, amivel szerteágazó tapasztala-
tot szerzett a híd- és metróépítés, magas-, 
mélyépítés és infrastrukturális beruházá-
sok területén.

Nyugdíjazása után, 2008-ban elindítot-
ta saját vállalkozását. Szakmai tevékeny-
sége nagy projektek változáskezelése, 
műszaki-jogi tanácsadás, szakvélemé-
nyek, szerződésmenedzselés, mérnöki 
feladatok ellátása, műszaki ellenőrzés. 

2019-től oktatóként is tevékenyke-
dik a Beruházáslebonyolító mesteriskola 
(MMK), Kockázatkezelés és követeléske-
zelés gyakorlata (BME MTI), FMV- és ME-
képzésekben (BME MTI). A Mérnök Újság-
ban rendszeres publikál.
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Bathó Róbert
Megválasztásom esetén célom a szakma,  
a mérnöki tevékenység társadalmi elisme- 
résének növelése, a társadalmi elvárások-
hoz való alkalmazkodás, megfelelés előse-
gítése. Ehhez felhasználva a mérnöki kama-
ra rendelkezésre álló eszközeit, továbbá a 
meglévő eszközök hatékonyságát növelni, 

illetve ezen eszközöket továbbfejleszteni, bővíteni a kamara társa-
dalmi szerepvállalásának erősítése érdekében. E szerepvállalás fon-
tos része az etikus mérnöki tevékenység fontosságának hangsúlyo-
zása, amely az etikai-fegyelmi bizottsági tevékenységének egyik fő 
eleme. Ennek előmozdítása érdekében az országos és a megyei bi-
zottságok közötti kapcsolat fenntartása és erősítése is szükséges.

névjegy
Épületgépész mérnökként végeztem a Debreceni Egyetem Műsza-
ki Főiskolai Karán, majd a Budapesti Műszaki és Gazdaságtudomá-
nyi Egyetemen szereztem munkavédelmi szakmérnöki diplomát. 
Épületgépészeti tervezési munkám során vállalkozásomban, 
valamint társvállalkozásokkal közösen lakóépületek gépészeti 
tervezése mellett ipari létesítmények komfort- és technológiai 
gépészeti tervezését végezzük. A gépészeti tervezéshez kapcso-
lódóan épületenergetikai tanúsítványok készítését is végzem, va-
lamint 2017 óta energetikai szakreferensi szolgáltatást is nyújtok 
több megrendelő számára. Az épületgépészeti és energetikai te-
vékenység mellett több termelő cégnél munkavédelmi-tűzvédel-
mi szaktevékenységet is ellátok.

2006 óta vagyok a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Mérnöki Ka-
mara tagja. 2013-tól a megyei kamara etikai és fegyelmi bizottsá-
gának tagja vagyok, immáron a második ciklusomat töltöm. 2018-
ban a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kereskedelmi és Iparkamara 
vizsgabizottsági tagi nyilvántartásában szerepelek mint vizsgabi-
zottsági tag. Az azóta eltelt időszakban a kamara több OKJ-vizsgá-
ra delegált vizsgabizottsági tagnak.

Batu Árpád 
Az etikai-fegyelmi bizottságban az elmúlt 
négy évben végzett tevékenységem foly-
tatásaként továbbra is aktívan részt vennék 
az országos etikai-fegyelmi bizottság mun-
kájában. A kamarai etikai-fegyelmi ügyek 
másodfokú kivizsgálása során fontosnak 
tartanám, hogy a vétségek miatt kiszabott 

büntetés ne csak az elkövetőt sújtsa, hanem a büntetés kiszabása 
hatással legyen a többi mérnök etikai és fegyelmi viselkedésének 
javítására. Továbbra is vállalnám az MMK etikai-fegyelmi bizott-
ságában a kapcsolattartást a területi mérnöki kamarák etikai-fe-
gyelmi bizottságaival. Szükség szerint szerepet vállalnék az MMK 
etikai-fegyelmi ügyekkel kapcsolatos jogszabálytervezeteinek vé-
leményezésében.

névjegy
Az egyetem 1977-es befejezése óta tervezőként és szakértőként 
tevékenykedem. A magasépítésben és mélyépítésben egyaránt 
az ország egész területén, különböző nagyságú beruházásoknál 
végeztem geotechnikai tervezést és szakértést. 2000–2012 kö-
zött a MÁVTI Kft. megbízásából a Geoterv Kft. geotechnikai terve-
zőjeként hazai vasútépítési projektekben is dolgoztam. 2004 ok-
tóbere és 2006 júniusa között az M6 autópálya Érd–Dunaújváros 
közötti szakaszának építésénél a Független Mérnök geotechnikai 
szakértője voltam. 2018–2020 között a MÁV Zrt. megbízása alap-
ján a TLI Zrt. alvállalkozójaként károsodott vasúti pályaszakaszok 
helyreállításához szakértői véleményeket készítettem. 1995-től 
igazságügyi szakértőként is dolgozom.

Bálintné Tapolcsányi  
Katalin
Az MMK 2020. szeptemberi küldöttgyűlésén 
választottak meg az etikai-fegyelmi bizott-
ság tagjának. Az idő rövidsége és a pandé-
miás időszak miatt még nem volt alkalmam 
részt venni másodfokú etikai ügyek tárgya-

lási eljárásában, elsőfokú etikai ügyekben azonban 2013-től két 
cikluson keresztül, jelenleg is, többirányú mérnöki és jogi szak-
mérnöki végzettséggel, mint a BKM MK etikai-fegyelmi bizottsá-
gának elnöke, nagy gyakorlattal és megelégedésre látom el ezt 
a feladatot. Célom továbbra is a tisztességes, szakmai szinten ki-
emelkedő, etikus mérnöki tevékenység segítése, erősítése, illetve 
a jogos érdeksérelmek, panaszok szakszerű kivizsgálása, a szüksé-
ges, precedens értékű felelősségre vonás döntésének és a fegyel-
mi büntetések mértékének kiszabása. Cél továbbá az etikus, érvé-
nyes jogosultságok alapján mérnöki munkát végzők védelme a 
hitelt rontó, nem megalapozott panaszokkal szemben. 

Társadalmi szinten nagyobb érvényt kell szerezni a színvonalas 
mérnöki tevékenység elismerésének. Fontos a jogszabályi változá-
sok naprakész nyomon követése, alkalmazása az etikai-fegyelmi 
bizottság munkájában. Együttműködő partnerként részt kell ven-
ni az MMK-szabályzatok, -szabályozások véleményezésében. E te-
rületen is folytatni kell a kommunikációs lehetőségek bővítését, a 
mérnökök szakmai etikai, jogi továbbképzését – a megyei etikai-
fegyelmi bizottságok elnökeinek és tagjainak is. Fontos a kapcso-
lattartás, tapasztalatcsere, etika-előadások, szakirányú konferen-
ciák megtartásával az elméleti tudás gyarapítása, etikai ügyekben 
a mérnökkollégák mind magasabb szintű képviselete.

névjegy
Okl. tájgazdálkodási mérnök, környezetgazdálkodó (TSF MFK), kör-
nyezetvédelmi jogi szakokleveles mérnök (SZTE ÁJTK), munkavédel-
mi szakmérnök (BME KJK), környezet- és hidrotechnológus, tűzvé-
delmi főea. (BME OMKTI). 1980–1993 között az 1300 fős BKM Húsipari 
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Vállalat munkavédelmi osztályvezetőjeként dolgoztam, majd meg-
alapítottam a Globális Védelem XXI. Mérnökiroda vállalkozást. Fő 
tevékenységi köröm: környezetvédelem, környezet- és hidrotech-
nológia, környezetjog, munkavédelem, munkabiztonság. Ezeken 
a területeken szakértői engedélyekkel rendelkezem. BM-rendelet 
szerint a felsőfokú tűzvédelmi szakvégzettséghez kötött cégeknél 
látok el tűzvédelmi feladatokat. 1999-től a BKM Mérnöki Kamara 
tagja vagyok, előbb mint felsőfokú mv.-i szaktechnikus, majd 2005-
től mérnökként. Tagja vagyok az MMK Munkavédelmi Tagozatának 
és a BKM MK Környezetvédelmi Szakcsoportjának. 2013-tól látom el 
a BKM MK etikai-fegyelmi bizottsága elnöki tisztségét. A 2020. szep-
temberi MMK-küldöttgyűlésen az MMK etikai-fegyelmi bizottsága 
tagjának választottak. Ezt a munkát továbbra is felelősséggel válla-
lom, és a legjobb tudásom szerint szeretném folytatni. 

Lantos András
Megválasztásom esetén az MMK etikai-fe-
gyelmi bizottság tagjaként a munka részé-
nek tekintem azt is, hogy vizsgáljuk azon 
eseteket, amikor bizonyos mérnöki mun-
kák nem etikus módon jutottak a szak-
ember birtokába. Szintén etikai témának 
tekintem a nem megfelelő díjazás alkal-

mazását, különös tekintettel az etikátlanul alacsony díjakra.

névjegy
Okl. gépészmérnök, épületgépész vezető tervező, építési szak-
értő. 1996-óta saját vállalkozásában, a Lanterv Kft.-ben dolgo-
zik. Magyarországi projektjei közül a legfontosabbak: a Hankook 
Gumigyár, a New York-palota, a Samsung SDI gödi gyára, a város-
ligeti Magyar Zene Háza, a Groupama Aréna, a Mol–Vidi-stadion, 
továbbá számos ipari és középület tervezése. Külföldön is tevé-
kenykedik: Szlovákiában, Romániában, Lengyelországban, Hor-
vátországban, Belgiumban és Kenyában is végzett tervezési és 
tanácsadási feladatokat. Nemrég támogatásként nyújtott terve-
zési szolgáltatásával hozzájárulhatott a magyarok által fenntar-
tott és üzemeltetett kongói szemklinika fejlesztéséhez. Irodájá-
ban számos egyetemi hallgató vett részt szakmai gyakorlaton, és 
sok diplomaterv elkészüléséhez biztosított szakmai-konzulensi 
közreműködést.

Makovsky Zsolt
Az elmúlt évek gazdasági változásai, a fel-
gyorsult ütemű tervezés és kivitelezés a 
mérnöktársadalomra is megnövekedett 
nyomást helyeznek. Ennek ellenére fontos, 
hogy a mérnöktársadalom betartsa azokat 
az etikai normákat, melyeket a mérnökök 
a kamarába való jelentkezéskor maguk-

ra kötelező érvényűként ismertek el. Fontosnak tartom, hogy a 
kötelező továbbképzések az etikai kérdésekre is kitérjenek. Vé-

leményem szerint ezzel napirenden lehetne tartani az etikai kér-
déseket. Szeretném, ha ezek nagyobb súlyt kapnának a kamarai 
közbeszédben, témafelvetésekben is, hiszen mérnökként a szak-
mai felelősségünkön túl a társadalmi felelősségünk is jelentős.

névjegy
Első diplomámat az Ybl MMF-en szereztem 1993-ban, magasépítés 
szakirányon, majd a katonaság után Németországban végeztem 
építésvezetői munkát. Az ezredfordulón megalapítottuk családi 
felvonótervező irodánkat, ahol az évről évre növekvő megrende-
lésszám egyre több műszaki megoldás kidolgozására adott lehető-
séget. A szakmai kihívások új célt jelöltek ki, villamosmérnök dip-
lomát szereztem a PTE PMMFK-n, 2005-ben. Még ebben az évben 
beléptem a mérnöki kamarába, melynek azóta is tagja vagyok. Az 
évek során a felvonótervezés területén meghatározó piaci részt-
vevővé váltunk, ami amellett, hogy izgalmas szakmai kihívás, fo-
lyamatosan szembesít a szakmai érdekképviselet jelentőségével.

Pohl Ákos
Évek óta dolgozom a mérnöki szakma, 
azon belül is a szerkezettervező terület 
presztízsének emeléséért. Munkánk díja-
zása csupán töredéke egy épület költség-
vetésének, mégis jelentős hatása van a 
szerkezetek minőségén kívül a projekt tel-
jes költségvetésére. A tervezőirodák átla-

gos mérete kicsi, így a szakmai érdekérvényesítő képességük is 
gyenge. Célom, hogy a tartószerkezeti tervezést súlyának megfe-
lelően kezeljék a piacon. Alapvető elvem, hogy a termelési lánc-
ban részt vevő valamennyi szereplő – a megbízótól a tervezőkön 
keresztül a kivitelezőkig – egyenrangú, egymást tisztelő partner-
ként lépjen fel a piacon. Az értékelés alapja a különböző szakmák 
tisztelete, a tisztességes munkavégzés és a jó kommunikáció. Ez 
ad lehetőséget a problémák etikus kezelésére. A tisztelet és a be-
csület az én elméletemben nem elcsépelt fogalmak, hanem alap-
jai a hosszú távú együttműködésnek és fejlődésnek.
Az etikai bizottság akkor végzi jól a munkáját, ha tevékenységét a 
megelőzésre, a felkészítésre és az edukációra fókuszálja.

névjegy
Már gyermekkoromban eldöntöttem, hogy ezt a pályát válasz-
tom. A Pollack Mihály Építőipari Szakközépiskola után egyenes 
út vezetett a BME Építőmérnöki Kar magasépítési szakirány, me-
nedzsment társszakirány képzésére, ahol 2001-ben szereztem 
meg a diplomámat. Ezt 2006-ban kiegészítettem közgazdászvég-
zettséggel, 2007-ben tartószerkezeti mesteriskolával, és 2021-
ben zárom a BME nukleáris építmények szakmérnöki képzését. 
A szakmai karrieremet első munkahelyemen alapoztam meg, a 
KÉSZ Építő Zrt.-nél, ahonnan 2009-ben tervezési igazgatóként tá-
voztam, hogy elindítsam saját tervezőirodámat, ahol már valóban 
az elképzeléseimnek megfelelő munkát tudok végezni. Munkám 

Etikai-fegyelmi bizottsági tagjelöltek
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részeként mindig fontosnak tartottam a társadalmi szerepválla-
lást. 2018-ig vezettem a Fiatal Statikus Szakosztályt, az MMK Tar-
tószerkezeti Tagozatának elnökségi póttagja vagyok, és 2020-ban 
átvettem a Menyhárd István Alapítvány alapítói jogait, hogy nagy 
elődeink hagyományait a szakma építésében továbbvigyük.

Dr. Szabó Éva Ibolya
Oktatási, szakmai tevékenységem, kettős 
kamarai tagságom révén ismerem a terve-
ző-szakértő mérnökök helyzetét, lehető-
ségeit, gondjait. Megválasztásom esetén 
továbbra is segíteném az MMK elnökségé-
nek munkáját, a másodfokon elénk kerülő 
ügyekben a körültekintő, korrekt döntés-

hozatalt, a munkájukat etikusan, megbízhatóan végző mérnökök 
védelmét, a tájékoztatást. Fontosnak tartom az egyetemi mér-
nökképzésben, valamint a mérnöktovábbképzésben az etika té-
makör oktatásának bővítését, szakmai fórumokon az etikai ügyek 
tanulságainak névtelen bemutatását.

névjegy
Végzettség: BME – okl. építészmérnök, JPTE KTK – MBA; további ta-
nulmányok: BME műemlékvédelmi szakmérnöki képzés – abszo-
lutórium. Tudományos fokozatok: PTE Breuer Marcell DI-DLA, ha-
bilitáció, építőművészet területen. Legutolsó munkahely: Pécsi 
Tudományegyetem Műszaki és Informatikai Kar egyetemi docens 
(szerkezettervezés, urbanisztika alapjai, településrehabilitáció, 
örökségvédelem, mérnöki etika tárgyak), Urbanisztika Tanszék – 
tanszékvezető, PTE MIK oktatási dékánhelyettes.

Mérnöki tevékenység: tartószerkezeti tervezés, építészeti ter-
vezés, szakvélemények, kutatási feladatok, műemlék-helyreállí-
tásoknál tervezés, műszaki ellenőrzés, lebonyolítás.

Kiemelt feladatok: építőmester-képzés bevezetése – svájci 
ösztöndíj segítségével, műszaki ellenőri képzés bevezetése, mér-
nöktovábbképzés; Pécs – világörökségi terület, ROP projekt, mű-
szaki menedzser; Pécs – Science Building, előkészítés, lebonyolí-
tás; Szászvár – műemlékegyüttes építészeti tervezése.

Jelenleg: nyugdíjasként oktatás, EFOP projekt kari vezetése.
Kamarai, testületi tagság: BMMK; DDÉK; MMK Építési Tagozat: 

elnökségi tag; MMK etikai- és fegyelmi bizottsági tagság; BMMK: 
elnökségi tag; BMMK Építési Szakcsoport: elnöki feladatok. 

Szigetiné László Erika
Sajnos etikai-fegyelmi téren a szabadság 
nem használt. Sok etikai ügy csupán harag-
ból táplálkozik, ezeket ne lehessen befo-
gadni! A tervezők, műszaki ellenőrök, mű-
szaki vezetők munkáját jó rendeletekkel 
kell segíteni. El kell érni a változást. Elé kel-
lene menni a dolgoknak, hogy a formális 

véleményezéseket elkerülhessük. Tudatosítani kell az előnytelen 
szerződések elkerülhetőségét, az olyanokét, amelyek eleve elle-
hetetlenítik a tisztességes munkát. „Ma már a mérnök a felelős”, 
de fizessenek is a tisztességes munkáért. A kamarai díjszabást is 
általában figyelmen kívül hagyják, aki pedig nem ezt teszi, az nem 
valószínű, hogy megkapja a munkát. Összefogással lehetne ér-
vényt szerezni a rendeletnek. El kellene érnünk, hogy technikus-
tól lefelé ne lehessen új műszaki ellenőri és műszaki vezetői jogo-
sultságot kapni. Eleve legyen szigorú kamarai ellenőrzés. Legyen 
szabad az MMK-nak díjaznia azt, aki többet tesz az etikus munka-
végzésért. Aki pedig fegyelmezetlen, kapjon szigorúbb büntetést.

névjegy
Pécsett, a Pollack Mihály Főiskolán, 1972-ben végeztem épületvilla-
mos üzemmérnökként. ARÉV-ösztöndíjas voltam, a kivitelezésben 
kezdtem dolgozni. Ezután a FEJÉRBER-nél voltam műszaki ellenőr, 
például a Technika Házán, melyet a férjem, Szigeti Gyula tervezett – 
az épület később nívódíjas lett. Majd az ALUTERV-FKI villamos koor-
dinátora voltam egy állami nagyberuházáson. Közben állandóan 
képeztem magam, például tűzvédelmi szaktervező lettem. Ezután a 
Fejér Megyei Szent György Kórház integrált eü.-hálózatának főener-
getikusaként dolgoztam. 1983 óta férjemmel és más kollégáinkkal 
céget alakítottunk, melynek egyik ügyvezetője vagyok. Számtalan 
köz-, szociális, egészségügyi, oktatási, sport-, egyházi, műemléki 
épület terve készült irodánkban, köztük az új Budai úti ref. templo-
mé is, melyeknek a villamos terveit készítettem. Öt éve dolgozom a 
TSZSZ villamossági szakértőjeként. Az MMK-ban alapító tag vagyok. 
Az Energetikai Tagozatban szakosztályvezető, az Elektrotechnikai 
Tagozatban és az FMMK-ban elnökségi tagként dolgozom. Három 
ciklusban voltam az MMK elnökségének tagja. Munkámat több ki-
tüntetéssel ismerték el. Jelenleg az MMK etikai-fegyelmi bizottsá-
gának tagja vagyok, és ezt a feladatot szeretném folytatni.

Tóthné Temesi Kinga
Etikai bizottsági tagként szeretnék hozzá-
járulni a tisztességes mérnöki munka tár-
sadalmi elismertségének fokozásához, egy 
olyan, mérnökök iránti általános társadal-
mi megítélés kivívásához, melyben elvitat-
hatatlan, hogy a felelősségtudatos mérnöki 
munka a társadalmi jólétet alapvetően be-

folyásoló tevékenység, amely túlmutat a megbízó/megbízott szer-
ződéses jogviszonyon. Ehhez szükséges, hogy az etikai-fegyelmi 
bizottság nyitott legyen a jogos érdeksérelmek megértésére és be-
fogadására, ugyanakkor kellő megalapozottsággal tudja megvéde-
ni mérnökeinket a becstelen, rágalmazó, hitelt rontó támadásoktól.

névjegy
Okleveles építőmérnök. 1985–2006 között a Magyar Közút Kht. 
Vas Megyei Területi Igazgatóságán, valamint annak jogelődjeinél 
dolgozott különböző beosztásokban, 2006–2007 között a Colas 

Felügyelőbizottsági tagjelöltek
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Dunántúl Zrt. elnök-vezérigazgatója, 2007-től a KTI Nonprofit Kft. 
Északnyugat-magyarországi Közlekedésszervező Iroda vezetője. 
Részt vett a körforgalmak hazai meghonosításának munkájában, 
a Közúti biztonsági audit magyarországi irányelveinek kidolgozá-
sában. Közúti és közlekedési építmények szakterületen aktív ter-
vezői és szakértői jogosultságokkal rendelkezik.

Megalakulása óta tagja a Vas Megyei Mérnöki Kamarának. Az eti-
kai-fegyelmi bizottság elnökeként 12 éven keresztül, szerkesztőbi-
zottsági társelnökként és elnökségi tagként pedig jelenleg is több 
ciklus óta aktívan vesz részt a Vas Megyei Mérnöki Kamara munká-
jában. 2007-től a Közlekedéstudományi Egyesület főtitkárhelyette-
se, 2013-tól az MMK etikai-fegyelmi bizottságának tagja.

Dr. Vámos Árpádné  
(Volosinovszki Tünde)
A szakmai tudás, a gyakorlatban szerzett 
tapasztalat csak az etikai normák ismere-
tével és betartásával együtt biztosíthatja 
a színvonalas és minőségi mérnöki szolgál-
tatást. Az etikai-fegyelmi bizottság tagi je-
löltjeként fontos feladatnak tartom:

Az MMK etikai-fegyelmi szabályzatának legalább kétéven-
te történő felülvizsgálatát, és aktualizálását a küldöttgyűlésen. 
Az etikai-fegyelmi szabályzatban foglaltak tudatosítását a mér-

nöktársadalom körében, hiszen etikai vétséget követ el az a ka-
marai tag, aki a Magyar Mérnöki Kamara etikai-fegyelmi szabály-
zatának előírásait szándékosan vagy gondatlanul megszegi.

Mint környezetvédelmi szakértő igen fontos szempontnak tar-
tom, hogy „a mérnök” hivatásának gyakorlása során az épített és 
természeti környezet észszerű védelmét tekintse minden másnál 
fontosabb feladatának.

névjegy
Agrármérnöki diplomámat 1984-ben szereztem a Debreceni Agrár-
tudományi Egyetemen. 2000-ben úgy döntöttem, hogy a környe-
zetvédelem területén szeretnék dolgozni, ezért környezettechno-
lógiai szakmérnök lettem. Megalapítottam saját vállalkozásomat, 
majd először környezetvédelmi megbízotti munkákat vállaltam, 
később, 2009-ben környezetvédelmi szakértővé váltam. Töreked-
tem arra, hogy minél több időt töltsek ügyfeleim vállalkozásában, 
minél jobban ismerjem meg az ipari termelőüzemek, állattartó te-
lepek technológiáját, a termeléssel kapcsolatos környezetvédel-
mi összefüggéseket, problémákat. Felfigyeltem az energetika és a 
környezetvédelem szoros kapcsolatára, ezért továbbképeztem ma-
gam, és 2013-ban energiagazdálkodási szakmérnöki diplomát sze-
reztem. Jelenleg környezetvédelmi szakértőként dolgozom a saját 
vállalkozásomban, a Natur Agenda Környezetvédelmi Kft.-ben. 

Fontos számomra tudásom és tapasztalatom hozzáadásával a 
mérnöki kamara munkájában való részvétel, annak segítése.
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